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ایران آماده بازگشت به تعهدات هسته ای
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 کتاب گران نیست
نیستند  مردم حاضر 

برای کتاب خرج کنند

 نبرد
 استقلال و پرسپولیس

 برای صدرنشینی

مدیر انتشارات خرسندی با بیان اینکه ممکن است کپی 
از یک کتاب هزینه بیشــتری نسبت به خود کتاب داشته 
باشد، گفت: کتاب گران نیست، مردم حاضر نیستند برای 

آن زیاد خرج کنند.
مدیر انتشارات خرســندی درباره چرایی افزایش تمایل 
به کپی برداری از روی کتاب در دانشــگاه ها به خبرنگار 
ایرنــا گفت: بایــد این نکته را مد نظر داشــته باشــیم 
افزایــش قیمت دلار موجب افزایــش قیمت کاغذ و در 
نتیجه افزایش قیمت کتاب می شود. همچنین قیمت هر 
بــرگ کپی در این روزها )آذر۱۴۰۱( حدود ســه هزار تا 
ســه هزار و ۵۰۰ تومان است در نتیجه می توان افزایش 
قیمت کتاب را ســاده تر قبول کرد. به همین دلیل گاهی 
دانشجویان بیشتر دنبال کپی کردن کتاب هستند تا خرید 
آن.هادی طالع خرسند با بیان اینکه کپی یک کتاب ۲۰۰ 
صفحه ای ممکن است از قیمت کتاب گران تر باشد، ادامه 
داد: این در حالی است که کپی بردار نیاز به پرداخت حق 
التالیــف، هزینه چاپ و صحافی نــدارد. اما آیا کتاب در 
ایران به معنی واقعی گران است؟ با توجه به هزینه هایی 
که دانشجویان و مردم صرف می کنند چند درصد بودجه 

ماهانه یک دانشجو صرف خرید کتاب می شود؟

دو دیدار باقی مانده هفته دوازدهم لیگ برتر امروزبرگزار 
می شود، اســتقلال وپرسپولیس ساعت ۱7:3۰ در تهران 
به مصاف هم می روند و تراکتور مدل اســپانیایی در کرج 

میهمان پیکان است.
دربی 99 هیجان  انگیز ترین دربی چند ســال اخیر است، 
با توجه به شــرایط جدول و اختلاف ۲ امتیازی استقلال 
و پرسپولیس حساسیت و  هیجان در این مسابقه به اوج 
خواهد رسید. مســابقه ای که قرار بود حدود ۵۰ روز قبل 
و پیش از شــروع جام جهانی برگزار شــود اما به دلیل 
آماده ســازی تیم ملی به تعویق افتاد، مســابقه ای که در 

دنیای هواداری بیش از 3 امتیاز دارد. 
در این هفته ابتدا گفته شــد دربی با تماشاگر خواهد بود، 
سپس خبر از لغو مســابقه به دلیل آلودگی هوا داده شد 
ولی در نهایت قرار است فردا ) سه شنبه( ساعت ۱7:3۰ 
سوت حساس ترین بازی باشگاهی کشور به صدا دربیاید) 
البتــه تا این لحظــه!( . هرچند بعد از دیــدن فینال جام 
جهانی کار سرخابی ها برای ارایه فوتبالی زیبا و دلچسب 
ســخت تر از همیشــه خواهد بــود. یحیی گل محمدی 
سرمربی پرسپولیس هم با یک ترفند جالب جنگ روانی 
و رسانه ای دربی را از دیروز آغاز کرد و در نشست خبری 
مشترک با سرمربی پرتغالی استقلال در یک هتل  حاضر 
نمی شود. اتفاق مهم  دیگر دربی 99 که هنوز در هاله ای 

از ابهام قرار دارد داور این دیدار خواهد بود. 
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استیضاح وزیر اقتصاد کلید خورد
نایب رئیس دوم کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس خاطر نشــان کرد: استیضاح وزیر 
اقتصاد از ســوی نمایندگان مجلس امضا 
شــده اســت؛ دولت باید پاســخگو باشد 
نمی تــوان با طرح این ســخن که حباب 
در بازار ایجاد شــده مسائل را منتفی کرد 
اگر حباب داریم چرا ماندگار شــده است؟ 
باید این قضیه تعیین تکلیف و شــرایط را 

تعدیل کنند.
علی جــدی در گفتگو با ایلنا، در پاســخ 
به این پرســش که آیا مجلس نظارتی بر 
بازار خودرو اعمال کرده تا از این شــرایط 
آشفته خارج شود؟ گفت: تا زمانی که تولید 
و عرضه خــودرو افزایش پیدا نکند همین 

روال در بازار ادامه خواهد داشت.
وی با اشــاره به تلاش های مجلس برای 
هموار کردن مســیر واردات خودرو، افزود: 
مجلس به دولت فشار وارد کرد تا واردات 
خودرو را تسریع بدهد و بخشی از نیاز بازار 
از طریــق واردات تامین شــود؛ مطابق با 
آخرین اخباری که به مجلس رسیده است 
بخشی از خودرو ها وارد گمرکات می شوند.

این نماینــده مجلس ادامــه داد: مجلس 
افزایش تولید از سوی خودروسازان را ماه 
به ماه رصد می کند هم اکنون بخشــی از 
افزایش تولید اتفاق افتاده است. همچنین 
مجلس دولت را تحت فشــار قــرار داده 
اســت که از صنعت خودروسازی خارج و 
خودروسازی را به بخش خصوصی واگذار 
کند.به گفته جدی؛ ســالیانه کشور به یک 
میلیــون و ۵۰۰ هزار دســتگاه خودرو نیاز 

دارد ایــن در حالیســت که ســالیانه یک 
میلیون دســتگاه تولیــد و در بازار عرضه 
می شــود تردیدی وجود نــدارد که در این 
شرایط خودرو، کمیاب و قیمت آن افزایش 

پیدا می کند.
بــه  را  خــودرو  قیمــت  افزایــش  وی 
دلال بازی ها در بازار نســبت داد و افزود: 
دلالی ها  کنترل  بــرای  نمی توان  مجلس 

اقدامی انجام دهد.
نماینده خراسان شــمالی در پاسخ به این 
پرسش که افزایش نرخ خودرو تا چه میزان 
متاثر از تورم موجود در کشور است؟ خاطر 
نشان کرد: استیضاح وزیر اقتصاد از سوی 
نمایندگان مجلس امضا شده است؛ دولت 

باید پاسخگو باشــد نمی توان با طرح این 
سخن که حباب در بازار ایجاد شده مسائل 
را منتفی کرد اگر حباب داریم چرا ماندگار 
شده اســت؟ باید این قضیه تعیین تکلیف 

شود و شرایط را تعدیل کنند.
وی با اشاره به نوسان های نرخ ارز و تاثیر 
آن در بــازار خودرو، افزود: عدم انســجام 
دولت باعث شــد آن ها نتوانند بازار ارز را 
مدیریــت کنــد؛ تضاد در ســخنان بانک 
مرکزی زیاد است از سوی سازمان برنامه و 
بودجه و صندوق توسعه ملی خودمختارانه 
عمل می کنند و ایــن عدم هماهنگی این 
شــرایط را ایجاد کرده اســت؛ به عبارت 
دیگر در بدنه دولت یک انسجام اقتصادی 

دقیقی وجود ندارد و انتظار داریم که دولت 
در زمینه انسجام حرکتی انجام بدهد.

جدی بــا بیان اینکه نمایندگان مجلس در 
جلسه استیضاح وزیر صمت درباره مسائل 
اصلی حوزه صنعت از او پرســش کردند، 
گفت: وزارت صمت بســیاری از بازار ها از 
جمله فولاد، پتروشــیمی ها، لوازم خانگی، 
ســیمان و ... را تعدیــل کرده اســت، اما 
فاطمی امین نتوانست مجلس را در بحث 
خودرو قانع کند و کارت زرد در این زمینه 
دریافت کرد. مردم در بحث خودرو رضایت 
ندارنــد و مجلس هم باید پیــام مردم را 

انتقال بدهد.
این نماینده مجلس ادامه داد: پیش بینی ها 
حاکی از این مهم اســت که در تابســتان 
سال آینده بازار خودرو منطقی تر شود و در 
بحث عرضه خودرو به مانند ۴ ســال قبل 
شــویم. زمانی که عرضه افزایش پیدا کند 
قیمت آن نیز متعادل می شــود و با عرضه 
خودرو از ســوی خودروسازان تقاضا برای 

خرید در بازار کاهش پیدا می کند.
جــدی با بیان اینکه کمیســیون صنایع و 
معــادن مجلس موافق عرضــه خودرو در 
بورس نیســت، گفت: عرضه بر تقاضا باید 
جلو بیفتد ســپس تنظیــم قیمت صورت 
بگیرد. سایپا بدون قرعه کشی چند خودرو 
را عرضــه می کنــد آیا ایــن خودرو ها را 
باقیمت حاشــیه بازار فروخته می شوند یا 
به قیمت کارخانه؟ اگر عرضه افزایش پیدا 
کند و نیاز کمتر از عرضه شــود قیمت ها 

متعادل می شود.  

استیضاح وزیر اقتصاد از سوی نمایندگان مجلس امضا شده است؛ 
دولت باید پاسخگو باشد نمی توان با طرح این سخن که حباب در 
بازار ایجاد شده مسائل را منتفی کرد اگر حباب داریم چرا ماندگار 
شده است؟ باید این قضیه تعیین تکلیف شود و شرایط را تعدیل 

کنند

,,

پنجمین جلسه دادگاه سقوط هواپیمای اوکراینی؛در راستای کشف حقیقت با هیچکس تعارف نداریم
پنجمین جلسه رســیدگی به پرونده سقوط 
هواپیمای 737 اوکراینی روزگذشته »دوشنبه 
۲۸ آذر« با حضور متهمان، وکلای متهمان، 
شکات، خانواده جانباختگان، وکلای خانواده 
جانباختــگان و نماینده دادســتان در دادگاه 

نظامی استان تهران برگزار شد.
به نقل از مرکز رســانه قوه قضاییه، قاضی 

مهرانفر در این جلســه بیان کرد: دادگاه به 
عنــوان یک مرجع بی طــرف در حال طی 
مراحل دادرسی است.وی خطاب به وکلا و 
خانواده جانباختگان عنوان کرد: تمام دلایل 
و مدارک ارائه شــده را اســتماع و بررسی 
می کنیم و قطعاً به تمام موارد توجه می شود.

قاضی با بیان اینکه دادگاه اصل بی طرفی را 

رعایت خواهد کرد، گفت: در راستای کشف 
حقیقت با هیچکس تعارف نداریم و هرکجا 
لازم باشد از فرد و یا مسئولی سوال شود این 

کار را خواهیم کرد.
ادامــه عنــوان کــرد: مطلعیــن،  در  وی 
کارشناســان و متخصصیــن امر در صورت 

ضرورت به دادگاه دعوت خواهند شد.

عضو کمیسیون امنیت مجلس: 
چه کرده ایم که حرف های دشمنان روی 

مردم اثر می گذارد؟ 

عضـو کمیسـیون امنیـت ملـی و سیاسـت خارجـی مجلس گفـت: من 
قبـول دارم که رسـانه های خارجـی، آمریکا، انگلیس، فرانسـه و فضای 
مجـازی در رابطـه بـا اتفاقات اخیر ایران سـنگ تمام گذاشـتند و بدون 
شـک بـه دنبـال برانـدازی هسـتند، امـا مـا بایـد یـک نکتـه را دقـت 
کنیـم کـه مـا چـه کرده ایـم کـه حرف هـای دشـمنان روی بخشـی از 
مـردم مـا اثـر می گـذارد؟ در دوران اوج اپیدمـی، معمـولا کسـانی کـه 
بیمـاری زمینـه ای داشـتند، کرونـا آن هـا را از پـای در مـی آورد و مـن 
معتقـد هسـتم الان در درون کشـور هم ما بـا بیماری زمینـه ای مواجه 

. هستیم
عضـو کمیسـیون امنیـت ملی و سیاسـت خارجـی مجلس، گفـت: تا ما 
تجدیـد نظـری در اداره کشـور نکنیـم و ایـن گزینش هایـی کـه بعضـا 
آسـیب رسـان و منافـق پـرور هسـتند را اصـلاح نکنیـم، نمی توانیـم 
موفـق باشـیم و اعتراضـات بـی شـک همچـون آتـش زیـر خاکسـتر 

بود. خواهـد 
سـید احمـد آوایـی در گفتگـو بـا شـفقنا در رابطه بـا ریشـه اعتراضات 
اخیـر ایـران، گفـت: مـن قبـول دارم کـه رسـانه های خارجـی، آمریکا، 
انگلیـس، فرانسـه و فضـای مجـازی در رابطـه بـا اتفاقات اخیـر ایران 
سـنگ تمـام گذاشـتند و بـدون شـک به دنبـال برانـدازی هسـتند، اما 
مـا بایـد یـک نکتـه را دقـت کنیم که مـا چـه کرده ایم کـه حرف های 
اوج  دوران  در  می گـذارد؟  اثـر  مـا  مـردم  از  بخشـی  روی  دشـمنان 
اپیدمـی، معمولا کسـانی که بیمـاری زمینه ای داشـتند، کرونـا آن ها را 
از پـای در مـی آورد و مـن معتقد هسـتم الان در درون کشـور هم ما با 

بیمـاری زمینـه ای مواجه هسـتیم.
او در ادامـه افـزود: یکـی از ایـن بیماری هـا، فسـاد داخلـی اسـت کـه 
در بخش هـای مختلـف سیسـتم بـا آن مواجـه هسـتیم؛ ناکارآمدی در 
مدیریـت، تبعیـض و از همـه بدتـر وضعیـت انتخاباتـی مـا کـه بیشـتر 
بـه انتصابـات شـبیه بـود همـه جـزو مشـکلات داخلـی مـا اسـت. در 
ریاسـت  خبـرگان،  مجلـس  اسـلامی،  شـورای  مجلـس  انتخابـات 
جمهـوری و شـورای شـهر، بـا رد صلاحیت های گسـترده به بسـیاری 
از مـردم گفتیـم کـه نمی خواهیـم شـما در انتخابات، مشـارکت داشـته 

. شید با
آقـای آوایـی بیـان داشـت: نمی گویـم اعتراضـات مـردم به ایـن دلیل 
اسـت، امـا همـه ایـن مـوارد تاثیـر خـود را می گـذارد. اخیـرا بـه آقای 
مخبـر گفتـم کـه شـما مصوبه مجلـس در خصـوص واردات خـودرو را 
ضایـع کردید! بـرای چه جلوی ورود خودرو را گرفتید؟ شـورای نگهبان 
ایـن مصوبـه را تایید می کند، امـا بعد از آن در مجمع تشـخیص گرفتار 
می شـود و عمـلا مـردم را بیچـاره کردنـد. هیچ کجـای دنیـا در رابطه 
بـا خـودرو ایـن انـدازه به مـردم ظلـم نمی کنند. بـه وزیر صمـت گفتم 
کـه بـه چـه دلیـل باید فـدای خودرو سـاز شـوی! بـه چه دلیـل دولت 
اول نوکـر خـودرو سـاز می شـود؟ شـما خـودروی هیبریـدی کـه تولید 
نمی کنیـد، پـس اجازه دهیـد واردات خودرو بـا تعرفه پایین انجام شـود 
تـا چنـد جـوان که ما عرضه نداشـتیم برای آن ها اشـتغال ایجـاد کنیم، 

پرایـدی بخرند تـا در اسـنپ کار کنند.
وی بـا بیـان اینکـه بـی تدبیـری دولت هـا را نبایـد فرامـوش کـرد، 
انداخـت.  بـه گـردن دشـمنان  را  نمی تـوان همـه مشـکلات  گفـت: 
چـرا نمی خواهیـم ابتـدا عیب هـای خودمـان را ببینیـم. الان بـه چیـن 
در خصـوص مذاکـره بـا عربسـتان حملـه می کنیـم در حالـی کـه هـر 
کشـوری ابتـدا بـه منافـع ملی خـودش فکـر می کنـد؛ بنابرایـن ما هم 
ابتـدا بایـد بـه منافع ملـی خودمان فکـر کنیم بـه جای اینکـه به چین 

و روسـیه حملـه کنیم.
آقـای آوایـی در پایـان خاطرنشـان کـرد: تا مـا تجدید نظـری در اداره 
کشـور نکنیـم و ایـن گزینش هایـی کـه بعضـا آسیب رسـان و منافـق 
پـرور هسـتند را اصـلاح نکنیـم، نمی توانیم موفـق باشـیم و اعتراضات 
بـی شـک همچـون آتـش زیـر خاکسـتری خواهـد بـود و اعتراضـات 
فقـط جمـع می شـود، امـا حل نمی شـود و بـا هـر اتفاقی خود را نشـان 

داد. خواهد 

گفت وگو

ی
خل

 دا
ت

اس
سی

معاون فرهنگی وزیر ارشاد: کشف حجاب در بسیاری از شهرها عادی نشده 
احمدوند گفت: در مجموعه معاونت فرهنگی 
وزارت فرهنگ و ارشــاد، به واســطه ارتباط 
خوب با ناشــران و نویسندگان تلاش کردیم 
تا جایی که امکان دارد فضایی برای ورود قوه 
قضائیه ایجاد نشود، همه تلاش ما این بوده 
کــه در این فضا کارِ هیچ فعالی به حوزه های 

قضائی نیفتد.
جماران نوشت: معاون فرهنگی وزیر فرهنگ 
و ارشاد اســلامی تاکید کرد: وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی علاقه مند است که همه 
فعالان فرهنگی و هنری در شــرایط مناسب 
به کارشان برگردند و دوست نداریم حتی یک 
هنرمند هم بازداشــت شود یا در زندان باشد؛ 
این به هیــچ وجه مورد علاقه و تأیید وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی نیست، مگر جرائمی 
غیر از جرائــم فرهنگی و هنری متوجه آنان 
باشد که در اینجا مرجع تشخیص، قوه قضائیه 
است.مشــروح گفت و گوی با یاسر احمدوند 
معاون امور فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشــاد 

اسلامی در پی می آید:
با توجه به عدم اســتقبال اهالی هنر 
از بازگشــت روال برنامه های هنری 
مثل کنســرت ها، فکر می کنید، چاره 
چیست و چگونه فضا به حالت عادی 

سابق باید برگردد؟
به نظرم »عدم استقبال« تعبیر دقیقی نیست؛ 
هنرمندان در حالت انتظار قرار دارند و نگران 
تخریب هایی هســتند که از سوی مخالفانِ 
عادی شــدن فضای جامعه القاء می شــود. 
این این نگرانی باعث شــده کــه در حالت 
انتظاری باقی بمانند. البته در سطح استان ها 
و شهرســتان ها، فعالیت هــای عادی هنری 
در رشــته های مختلف در جریان اســت. اما 
برخی ســتاره ها در حوزه های مختلف نگران 
تخریب و تهدید از ســوی کسانی هستند که 

نمی خواهند شرایط عادی شود، لذا در حالت 
انتظار قرار دارند و امیدوارم به تدریج شــرایط 

عادی فراهم شود.
از نظر شــما چه فضایی باید حاکم 

شود تا فضا عادی شود؟
بخشــی از این ها را زمان و آرامش موجود در 
جامعه حل خواهد کرد. همچنین اهالی هنر در 
رشته های مختلف آگاه هستند که جامعه نیاز 
به بهره مند شدن از تولیدات هنری و فرهنگی 
آنها دارد و امیدوارم کــه فضا، فضای آرام و 
مساعدی باشد و هنرمندان بتوانند فعالیت های 

خود را انجام دهند.
با توجه به برخوردهایی که با برخی 
را  روند  ادامه  ستاره ها شده، شــما 
مطلوب می دانیــد یا نه؟ و آیا توصیه 

خاصی دارید؟
تلاش قوه قضائیه این اســت که تا جایی که 
امکان دارد برخورد قضایــی صورت نگیرد، 
مگر در موارد محدودی که برای ورود کردن 
احساس نیاز کرده اســت و قوه قضائیه باید 
توضیحــات لازم را در ایــن زمینه ارائه کند. 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی علاقه مند 
اســت که همه فعالان فرهنگی و هنری در 
شرایط مناسب به کارشان برگردند و دوست 
نداریم حتی یک هنرمند هم بازداشت شود یا 
در زندان باشد؛ این به هیچ وجه مورد علاقه و 
تأیید وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نیست، 
مگر جرائمی غیر از جرائم فرهنگی و هنری 
متوجه آنان باشد که در اینجا مرجع تشخیص، 

قوه قضائیه است.
اقداماتی داشتید که کار بهتر  ظاهرا 
پیش برود و احترام هنرمندان حفظ 

شود.
در مجموعه معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ 
و ارشــاد، به واسطه ارتباط خوب با ناشران و 

نویسندگان تلاش کردیم تا جایی که امکان 
دارد فضایــی برای ورود قــوه قضائیه ایجاد 
نشود، همه تلاش ما این بوده که در این فضا 
کارِ هیچ فعالی بــه حوزه های قضائی نیفتد. 
پلمپ اخیر »نشــر چشمه«، بدون هماهنگی 
با وزارت ارشــاد بود و بعــد از اطلاع وزارت 
فرهنگ و ارشــاد، تلاش ما این بوده که هر 
چه زودتر مشکل این کتاب فروشی حل شود و 
فعالیت عادی خود را از سر بگیرد و امیدواریم 

به زودی این اتفاق بیفتد.
سوال کردن خط قرمز ندارد و نباید خط 

قرمز شمرده شود
وزیر علوم اخیرا صحبتی داشت که باید سعه 
صدر خود را در برابر پرسش گری دانشجویان 
ارتقاء دهیم و صبور باشیم. یا دانشجویان برای 
طرح ســؤال در مسائل سیاسی و فرهنگی و 
اقتصادی، آزاد باشند و در عین حال سعی کنند 
مطالبات خــود را در چهارچوب قوانین بیان 
کنند. شــما به عنوان عنصر فرهنگی که به 
قضایای کشور اشراف دارید، ملزومات تحقق 
امنیت بیان نظــرات که وزیر علوم می گوید، 

چیست؟
به نظر من هیچ خط قرمزی برای طرح سوال 
وجود ندارد؛ به معنای اینکه ســؤال باشد. در 
سنت ما هم در مورد همه چیز، حتی مباحثی 
که مقدس شمرده شــده است امکان سؤال، 
تشکیک و تردید بوده است و این رسم مألوف 
بین علما بوده که شبهات را مطرح می کردند، 
به شبهات دیگران پاسخ می دادند و این سنت 
پسندیده اسلامی است و در فرهنگ ما تجربه 

شده است.
بنابرایــن ما باید به این فرهنگ که ســابقه 
دیرینه دارد، احترام بگذاریم؛ سوال کردن خط 
قرمز ندارد و نباید خط قرمز شمرده شود. البته 
ســؤال باید به انگیزه کشف حقیقت، و پاسخ 

برای تبیین ابعاد مورد ابهام سوال شونده باشد 
و اگر این دو مسأله ملاحظه رعایت شود، هیچ 

سؤالی ممنوع نیست.
و امنیت سوال کننده باید حفظ شود؟

بله، هم سوال  کننده و هم پاسخ دهنده باید از 
امنیت برخوردار باشند.

حجاب یک ارزش فرهنگی و دینی است و 
زنان ما به آن احترام می گذارند

امروز تقریبا در خیلی از جاها کشف 
حجاب حالت عادی پیدا کرده است. 
به نظر شما نظام و مسئولان فرهنگی 
چه نوع برخوردی باید داشته باشند 
تا این قضیه اصلاح شود؟ آیا با زبان 
تهدید و گشــت ارشادی که تا الان 
این مسأله سامان  به  بوده، می شود 

داد؟
کشف حجاب در بســیاری از شهرها عادی 
نشده است. من به شــهرهای مختلف سفر 
می کنم، کشــف حجاب هنــوز پدیده غالب 
نیست. البته انگشت شمار و اندک مواردی را 
در خارج از تهران می بینیم؛ مثلا من در اراک 
حتی یک مورد هم ندیدم. ممکن است کشف 
حجاب در برخی اماکن و شــهرها دیده شود، 
من وجود آن را انکار نمی کنم اما اینکه عادی 

و غالب شده، اینگونه نیست.
حجاب یک ارزش فرهنگی و دینی اســت و 
زنان ما به آن احتــرام می گذارند. در فضای 
مناســب و آرام، ارزش حجاب در نزد بانوان 
ما محترم اســت و به نظرم مقداری شرایط 
اجتماعی و سیاســی در شــیوه رفتار اثرگذار 
اســت. فارغ از جهت گیری ها و تلاطم های 
اجتماعی، به موضــوع حجاب باید به عنوان 
مزیت فرهنگی ایران و زنِ ایرانی نگاه شــود 
و حتما اغلب زنان ایرانی علاقه مند هستند تا 

این مزیت فرهنگی را داشته باشند.
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مقصر این چرخش کیست؟

سعودی ها می دانند که چگونه پول را در دهان چین بگذارند
به گزارش آســیا تایمز، شکوه و تشریفات 
سفر اخیر »شی جین پینگ« رئیس جمهور 
چین به عربستان ســعودی با نحوه سرد و 
مبتذل اســتقبال از جو بایدن رئیس جمهور 
امریکا در زمان سفر به عربستان سعودی در 
ماه ژوئیه مقایســه شده است. با این وجود، 
تفاوت اصلی آن اســت که ســعودی ها در 
جریان سفر شــی به عربستان سه نشست 
منطقه ای جداگانه را جدای از نشســت دو 
جانبه برای او سازماندهی کردند و نشست 
دوم با حضور ۲۱ رهبر از رهبران کشور های 
عربی و نشســت ســوم با حضور هفت تن 
از حکام کشور های عضو شورای همکاری 
خلیج فارس برگزار شــد. »ســه در یک« 
سیگنال بزرگی را انتقال داد مبنی بر آن که 
عربستان ســعودی در قلب دیپلماسی چین 
در جهان عرب قــرار دارد. این موضوع در 
تضاد شــدید با روابط تجاری ای است که 
اتحاد تاریخی امریکا و عربستان سعودی به 

آن تقلیل پیدا کرده است.
فرارو نوشــت: در واقع، امضای نزدیک به 
سه قرارداد انرژی و سرمایه گذاری در طول 
سفر شی به عربستان سعودی، هسته اصلی 
منافع استراتژیک عربستان سعودی و چین 
را حفظ خواهد کرد. قرارداد های امضا شده 
حوزه هایی ماننــد فناوری اطلاعات، انرژی 
سبز، خدمات ابری، زیرساخت ها و سلامت 
را در بر می گیرند و حس همســویی بیش 
تری را بین محور تنوع بخشــی به اقتصاد 
ریاض )معروف به چشــم انــداز ۲۰3۰( و 
توســعه صنایع هوشــمند مبتنی بر پروژه 
کمربند و جاده چین ایجاد می کنند. مسئله 
همکاری بر سر زیرســاخت های با کیفیت 
از جمله زیر ساخت های دیجیتال است که 
ظرفیت بالقوه برقراری ارتباط منطقه ای در 

دهه های پیش رو را دارد.
همان گونه که در تفسیری چینی اشاره شده 
بود انتظار می رود سرمایه گذاری های پکن 
در زمینه انرژی ســبز مبتنی بر هیدروژن و 
انرژی خورشیدی، مکمل فشار ریاض برای 
در دســتور کار قرار دادن انرژی پاک شود 
و دو کشــور با همــکاری یکدیگر تطبیق 
زیرســاخت های جهان عرب با انرژی سبز 
را تقویت کنند. برای مثال، توافق مهمی را 
که با غول فناوری چینی هوآوی امضا شده 
در نظــر بگیرید توافقی که در ها را به روی 
در شهر های  پیشرفته  فناوری  مجتمع های 

مختلف عربستان سعودی باز خواهد کرد.
قرار اســت عربستان ســعودی با همکاری 
شــرکت های چینی زمینــه لازم برای راه 
اندازی اینترنت نســل پنجــم را نه تنها در 
ریاض بلکه در ســایر کشــور های حاشیه 
خلیج فارس )از جمله امارات متحده عربی، 
کویت و قطر( نیز فراهم سازد و آن کشور ها 

با یکدیگر هماهنگ شوند.
از آنجایی که عربستان سعودی اولویت های 
خود در بخش انــرژی را با تمرکز چین بر 
تقویت زنجیره تامین در منطقه غرب آســیا 
هماهنگ می کند، پادشــاهی سعودی خود 
را به عنــوان یک مرکز منطقــه ای برای 
کارخانه های چینی معرفی می کند. این یک 
بازی »برد – برد« اســت، زیرا زنجیره های 
تامین انرژی باثبات برای رشد و چشم انداز 
از اقتصاد های عربی منطقه  بهبود بسیاری 

عاملی حیاتی هستند.
بیانیه مشترک منتشر شده پس از سفر شی 
در مورد اهمیت گسترش روابط عربستان و 
چیــن »در چارچوب بین المللی آن« از این 
رابطه تحت عنوان »نمونه ای از همکاری، 

همبســتگی و سود متقابل برای کشور های 
در حال توسعه« یاد کرده است.

در آن بیانیه آمده است: »طرف سعودی بر 
اهمیت جذب شرکت های چینی بین المللی 
برای افتتاح دفاتر مرکزی منطقه ای در آن 
کشــور تاکید کرد و از ابراز علاقه تعدادی 
از شرکت های در این زمینه قدردانی نمود، 
زیرا آن شــرکت ها در حال دریافت مجوز 
برای تاسیس دفاتر مرکزی منطقه ای خود 
در عربســتان سعودی هســتند. در نهایت، 
استفاده از تجربیات و توانایی های استثنایی 
چین در راســتای منافع اقتصادی دو کشور 

در دستور کار قرار خواهد گرفت«.
در بیانیــه مشــترک نیــز در مــورد بعد 
است: »طرف  آمده  دیپلماتیک همکاری ها 
چینی از کمک های مثبت و حمایت برجسته 
پادشاهی سعودی برای ارتقای صلح و ثبات 
منطقــه ای و بین المللی قدردانی می کند«. 
حمایت قاطع چین از موضع عربســتان در 
قبال یمــن و تاکید بر اهمیــت حمایت از 
شــورای رهبری ریاســت جمهوری یمن 

موضوعی قابل توجه بود.
جای تعجب نیســت که ســفر »شی جین 
پینگ« به عربســتان سعودی باعث ایجاد 

ناخرســندی در تهران شــده است. شبکه 
اتحاد هــای منطقــه ای که ریــاض برای 
مشــارکت چین در نظر گرفتــه منحصراً 
متعلق به کشــور های عربی است و آن چه 
تهران را بیش تر ناراحت می کند آن اســت 
که عربســتان ســعودی و ائتــلاف عربی 
حیاتی ترین الگوی استراتژی های منطقه ای 
چین در منطقه غرب آسیا و آفریقا خواهند 

بود.
ناخوشایندترین بخش برای ایران باید این 
موضوع اســت که اگرچه چین در مذاکرات 
احیای برنامه جامع اقدام مشــترک )برجام( 
مشــارکت دارد، اما در بیانیه مشترک آمده 
که پکــن و ریاض »از ایران خواســته اند 
با آژانــس بین المللی انرژی اتمی همکاری 
کند، برجام را حفــظ نماید و علاوه بر آن، 
از رژیم منع گســترش تسلیحات هسته ای 
پیروی کرده و به اصل حسن همجواری و 
عدم مداخله در امور داخلی کشور ها احترام 

بگذارد«.
در بخشــی دیگــری از بیانیه مشــترک 
در اشــاره ای پنهان به ایران آمده اســت: 
»طرف چینی حمایت خود را از پادشــاهی 

ســعودی در حفظ امنیت و ثبات آن کشور 
اعلام کرده و مخالفت خــود را با هرگونه 
اقدامی که مداخله در امور داخلی عربستان 
سعودی قلمداد شود مورد تایید قرار داده و 
آن مداخله را رد می کنــد از جمله هرگونه 
حمله ای که غیر نظامیان، تاسیســات غیر 
نظامی، ســرزمین ها و منافع عربســتان را 

هدف قرار دهد«.
با ایــن وجود، تهران تصمیــم گرفته تمام 
این بند ها را نادیــده گرفته و در عوض به 
بخش خاصــی از بیانیه مشــترک چین و 
شــورای همکاری خلیج فارس اشاره کند 
تا نارضایتی خود را آشــکار سازد. در بیانیه 
مشترک آمده است: »رهبران حمایت خود 
را از همــه تلاش های صلــح آمیز از جمله 
ابتکار و تــلاش امارات متحده عربی برای 
دســتیابی به راه حلی صلــح آمیز در مورد 
موضوع جزایر ســه گانه تنب بزرگ، تنب 
کوچک و ابوموسی از طریق دوجانبه مورد 
تاییــد قرار دادند. مذاکره بر اســاس قواعد 
حقوق بین الملل و حل این موضوع مطابق 

با مشروعیت بین المللی خواهد بود«.
تهــران از اینکه پکن موضع ایران را نادیده 
گرفته اســت )چرا که تهران این موضوع را 

غیــر قابل مذاکره و مرتبط با حق حاکمیت 
و تمامیت ارضی خود می داند( خشــمگین 

شده است.
مفســران و مقام های ایرانی مدعی شده اند 
که »به نظر می رســد چین در این مناقشه 
جانبداری می کند«. ســفیر چین به وزارت 
خارجه ایران احضار شد و »ابراهیم رئیسی« 
رئیس جمهور ایران با اشــاره به چین ابراز 
نارضایتی کرد. در این باره روزنامه »تهران 
تایمز« مطلبی را با عنوان »حرکت اشــتباه 
چین با طناب پوســیده شــورای همکاری 

خلیج فارس« چاپ کرد.
بیان ایــن که تا چه اندازه بایــد این رفتار 
همراه با خشــم ایران را جــدی گرفت در 
مرحله فعلی دشــوار اســت. خشــم ایران 
می تواند دو جنبه داشــته باشد: یکی بدان 
خاطر که روابط چین و عربســتان در حال 
افزایش است و دیگری آن که ممکن است 
به تدریج ایران را به جایگاه بازیگر دوم در 

سیاست منطقه ای تنزل دهد.
البته ایران شراکت امیدوارکننده ای با روسیه 
دارد، اما آن شــراکت اساسا یک ماتریس 
ژئوپولیتیکی با متغیر هایی است که مشمول 

پیچش ها و چرخش های ناشی از رویارویی 
مســکو با غرب در شرایط تحریم است. در 
همین حال، بن بست مذاکرات هسته ای در 
وین مانع عادی سازی وجهه ایران در برابر 

کلیت کشور های غربی می شود.
بیانیه مشــترک تنهــا به طور آشــکار به 
»تصمیــم آنان بــرای توســعه همکاری 
و هماهنگــی در زمینه هــای دفاعــی« و 
»همکاری دو کشــور در استفاده صلح آمیز 
از انرژی هسته ای« اشــاره می کند. با این 
وجود، روابط دفاعی و همکاری هســته ای 
چین و عربستان ســعودی سابقه طولانی 

دارد.
در تحلیل نهایــی، ایران تنها می تواند خود 
را مقصر بداند. آن کشــور با نقشــه راه ۲۵ 
ساله ۴۰۰ میلیارد دلاری خود برای سرمایه 
گذاری های چینی زودتر از عربستان سعودی 
پیشی گرفت، اما نقشه راه را از دست داد و 
چین احتمالا سنجیده که عربستان سعودی 
به عنوان یک شــریک اقتصادی در کوتاه 
مــدت و میان مدت چیز های بســیار بیش 

تری در مقایسه با ایران برای عرضه دارد.
اصطلاحا چگونه  که  می دانند  ســعودی ها 
پــول را در دهــان طرف مقابــل بگذارند. 
آنان جزم گرا نیســتند و چشم انداز ۲۰3۰ 
بــه لانه زنبوری از پروژه های بزرگ تبدیل 
شده است. »محمد بن سلمان« رهبری ای 
قاطعانــه را اعمال می کنــد. در مورد چین 
سرعت رشــد اقتصاد آن کشــور در حال 
کُند شــدن است و نیاز مبرمی برای تقویت 

صادرات محصولات خود دارد.
در واقــع، تصمیــم در مــورد برگــزاری 
نشســت های دو ســالانه چین و عربستان 
تضمین می کنــد که رویکــرد مدیریت از 
بالا به پایین که مشــخصه هر دو کشــور 
است، به دقت رصد شده و بر اساس نیاز ها 
تنظیم می شــود. از ســوی دیگر، ایران با 
توجه به ســطوح مختلف تصمیم گیری و 
سیاستگذاری متضاد خود می تواند شریکی 

خشم برانگیز باشد.
هم چنیــن، به طــور قطع چیــن از نفوذ 
عربستان سعودی در جهان عرب به عنوان 
عاملی کلیدی و دارای ظرفیت بالقوه برای 
کمک به پیشبرد پروژه ابتکار عمل کمربند 
و جاده در فضای پسا کرونا استفاده خواهد 

کرد.
تهران دلایلــی دارد که نگران تغییر موازنه 
منطقه ای به نفع عربســتان سعودی باشد. 
نمی تــوان از ایــن موضوع غافل شــد که 
تاریخی بودن سفر شی به عربستان سعودی 
از دید تهران مشابه دیدار مخفیانه و تاریخ 
ساز بین »فرانکلین روزولت« رئیس جمهور 
وقت امریکا با پادشاه عربستان سعودی در 
سال ۱9۴۵ میلادی در نزدیکی اسکندریه 

بوده است.

امضای اخیر طرح »برنامه هماهنگ سازی« بین چشم انداز ۲۰۳۰ 
عربستان سعودی با پروژه ابتکار عمل کمربند و جاده چین نمادی از 
تغییر بازی است. آن چه تهران را بیش تر آزار می دهد آن است که 
عربستان سعودی و ائتلاف عربی حیاتی ترین الگوی استراتژی های 

منطقه ای چین در منطقه غرب آسیا و آفریقا خواهند بود

,,

 نماینده مردم تهران خبر داد؛مجلس به دنبال کاهش روابط با انگلیس
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: ما در 
مجلس ضمن اینکــه پیگیری های لازم را 
برای اجرای قانون کاهش روابط با انگلیس 
خواهیم داشــت، بحث تجدیدنظر در روابط 
با فرانســه و آلمان را نیز مورد بررســی و 
پیگیــری قرار می دهیم.اســماعیل کوثری 
نماینده مــردم تهران در مجلس شــورای 

اســلامی، با اشاره به مصوبه مجلس درباره 
کاهــش روابط ایران با انگلیس در ســطح 
کاردار گفت: این موضوع در مجلس یازدهم 
و از جایگاه نظارتی مجلس به ویژه توســط 
اعضای کمیســیون امنیت ملــی باید مورد 

پیگیری قرار گیرد.
وی با بیان اینکه نمایندگان در دوره هشتم 

مجلس شورای اسلامی قانونی را به تصویب 
رســاندند که بر اســاس آن روابط ایران با 
انگلیس باید تا ســطح کاردار کاهش یابد، 
گفت: کشــورهای اروپایی، آلمان، فرانسه و 
انگلیس نشان دادند که خیرخواه ملت ایران 
نیستند و همواره اقدامات ضد ایرانی آنها را 

شاهد بوده ایم.

کمال خرازی مشاور رهبری: 
ایران آماده بازگشت به تعهدات 

هسته ای است 
ایــران آمادگــی دارد کــه به 
تعهدات هسته ای خود بازگردد 
مقابل  در صورتیکه طرف های 
نیز به تعهدات شان عمل کنند.

راهبــردی  شــورای  رئیــس 
روابط خارجــی گفت: ما امروز 
بالایــی  توانمندی هــای  از 

برخورداریــم ولی قصد تولید بمب اتم نداریم چون این ســلاح را مولفه 
امنیت نمی دانیم.

به گزارش ایسنا، سید کمال خرازی در سومین مجمع گفت وگوی تهران 
با اشــاره به توانمندی های هسته ای ایران اظهار کرد: زمانی که من وزیر 
خارجه بــودم طرف های اروپایی حاضر نبودند بــا این موضوع که ایران 
۱۵ ســانتریفیوژ داشــته باشــد موافقت کنند و صحبت از این می کردند 
که جمهوری اســلامی ایران باید تضمین عینی بدهد که دنبال ســلاح 

هسته ای نمی رود.
وی با بیان اینکه تضمین عینی از نظر آنها نداشتن غنی سازی بود، گفت: 
آنها بر این موضوع تاکید داشــتند که کشوری که نمی تواند غنی سازی 

کند نمی تواند بمب اتم نیز تولید کند.
وی با بیــان اینکه با مقاومت ایران و همت دانشــمندان ایرانی در حال 
حاضــر ما ۱9 هــزار ســانتریفیوژ در چرخش داریم، گفت: بــا توجه به 
توانمندی های ایران در زمینه دانش هســته ای و پیشرفت های کشور در 
این حوزه غربی ها ناچار شدند که با ایران مذاکره کنند و بر اساس ادعای 

خود موضوع هسته ای ایران را حل کنند.
کمال خرازی با اشاره به روند مذاکرات در طی این سال ها گفت: ما امروز 
در حوزه دانش هسته ای از توانایی بالایی برخوردار هستیم. در صدد تولید 
بمب هســته ای نیســتیم، توانایی داریم ولی قصد تولید بمب نداریم و ما 
بارها بر این موضــوع تاکید کرده ایم که ما از نظر اعتقادی تولید بمب را 
حرام می دانیم و از نظر راهبردی نیز بر این موضوع تاکید داریم که تولید 
بمب راهگشــا نیســت، چرا که اگر ایران به سمت تولید سلاح هسته ای 
برود طبیعتا کشورهای دیگر در منطقه نیز در یک مسابقه تسلیحاتی قرار 
می گیرند و می خواهند سلاح هســته ای تولید کنند.وی افزود: ما سال ها 
و دهه ها اســت که تاکید می کنیم که خواهان منطقه ای عاری از سلاح 
هسته ای هستیم و به همین دلیل می گوییم که باید سلاح های هسته ای 

اسرائیل در منطقه نابود شود و این رژیم به پادمان بپیوندد
این دیپلمات ارشــد ایرانی با تاکید بر اینکه ما داشــتن سلاح هسته ای 
را امنیت آفرین نمی دانیــم و مولفه های دیگری را در زمینه امنیت مورد 
توجه داریم، گفت: البته به این موضوع نیز توجه داریم که داشتن فناوری 

هسته ای خود بازدارنده است.
مشــاور مقام معطم رهبری با تاکید بر اینکه ایــران آمادگی دارد که به 
تعهدات هســته ای خــود بازگردد در صورتیکه طرف هــای مقابل نیز به 
تعهداتشان عمل کنند، گفت: در ارتباط با مذاکرات اخیر نیز مسئله پادمانی 
و ادعاهای مطرح شــده از سوی آژانس باقی مانده است که البته مطالب 
مطرح شــده مطالب قدیمی اســت و امیدواریم که سفر اخیر کارشناسان 

آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران باعث شود که قضیه حل شود.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود با تاکید بر اینکه تحقق توسعه 
در منطقه نیازمند صلح و ثبات و امنیت اســت خاطرنشان کرد: منطقه ما 
نیازمند گفت وگو اســت و ما بارها در موضع گیری های خود بر این مسئله 

تاکید کرده ایم.
وی با بیان اینکه ما تا کنون تجاوزی به کشوری نکرده ایم ادامه داد: البته 
به برخی از کشــورها که از ما تقاضای کمک برای اســتیفای حقوق شان 
کرده اند کمک کرده ایم که این قضیه را در عراق، ســوریه و ... مشاهده 

کردیم.
خرازی با تاکید بر اینکه شرط موفقیت گفت وگو عدم تجاوز، عدم دخالت 
بیگانگان در امور کشــورهای منطقه و ایجاد زمینه برای گفت وگو است 
در بخش دیگری از صحبت های خود به ســفر اخیر رئیس جمهور چین و 
رهبر حزب کمونیست این کشور به عربستان اشاره کرد و گفت: ما از این 
سفرها و دیدارها استقبال می کنیم. از اینکه در قالب طرح یک جاده یک 
کمربند سرمایه گذاری بیشــتری در منطقه انجام شود استقبال می کنیم 
ولی در جریان این ســفر خطایی رخ داد و آن ورود به مباحث سیاســی و 

تمامیت ارضی ایران بود.
وی با انتقاد از بیانیه مشــترک چین و کشــورهای حاشیه خلیج فارس و 
ادعاهای مطرح شــده در آن در مورد تمامیت ارضــی ایران، گفت: آنها 
)چینی ها( ســعی کردند که این خطا را جبران کنند ولی این خطا به مثابه 
ایــن بود که ما بیاییم در مورد وضعیت تایوان که جزو خاک چین اســت 
اظهار نظر کنیم و قطعا این موضوع مورد خرســندی چینی ها نیســت و 
امیدواریم دیگر چنین خطاهایی از ســوی چینی ها رخ ندهد و به صورت 

کامل خطای صورت گرفته جبران شود.
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 ناچاریم الگوی کشت کشاورزی 
اجرا کنیم

کشــاورزی  جهــاد  وزیــر 
گفــت: هیچ راهی بــه غیر از 
استمرار  برای  الگوی کشــت 
کشــاورزی بر اســاس اقلیم 
ایران نداریم، این کشــت فرا 
قوه ای و فرادســتگاهی است 
و با همکاری هم می توانیم از 

عهده آن برآییم.به گزارش روز دوشــنبه ایرنا از وزارت جهاد کشاورزی، 
»ســید جواد ساداتی نژاد« در نشســت پیگیری اجرای الگوی کشت و 
کشــت قراردادی افزود: تنظیم بازار محصولات کشاورزی سال گذشته 
به عهده وزارت جهاد کشــاورزی گذاشته شد و پس از آن مردمی سازی 
یارانه ها را داشتیم، وزارت جهاد کشــاورزی توانست به خوبی کشور را 
از این مراحل عبور دهد.وزیر جهاد کشــاورزی اظهار داشــت: از هفتم 
اســفندماه ۱۴۰۰ و شــروع بحران غذایی در دنیا، کشورها دچار ضعف، 
صف و کمبود شدند و ما به غیر از بحران جهانی، مردمی سازی یارانه ها 
را هم داشــتیم کــه یک اصلاح بزرگ اقتصادی بــود، اما هیچ صف و 
کمبودی در کشور رخ نداد که به خاطر زحمات کشاورزان و تلاش های 
همکاران ما در سراســر کشور بوده است.ساداتی نژاد گفت: دست تمام 
کشاورزان و دامداران را می بوسم که با وجود مشکلات بسیار پای تامین 
سفره مردم ایستادند.وی با بیان اینکه هیچ راهی به غیر از الگوی کشت 
برای استمرار کشــاورزی بر اســاس اقلیم ایران نداریم، گفت: الگوی 
کشــت در دنیا اجرا می شــود و باید در ایران هم اجرایی شــود که کار 
سخت و پیچیده ای است، این کشت فرا قوه ای و فرادستگاهی است و با 
همکاری هم می توانیم از عهده آن بربیاییم.وزیر جهاد کشاورزی اضافه 
کرد: در ســال ۱۴۰۲ برای اولین بار یارانه الگوی کشت خواهیم داشت 
و بــه این منظور یک ردیف بودجه مســتقل در نظر خواهیم گرفت که 
عوارض بر محصولات کشــاورزی در ردیف یارانه الگوی کشت لحاظ 
خواهد شــد.وی با اشاره به این که کشاورزی قراردادی و الگوی کشت 
در کنار هم هســتند، افزود: برای تامین مالی راهی به جز کشــاورزی 
قراردادی نداریم، کشاورزی قراردادی باید توسط بخش خصوصی انجام 
شود، اما حرکت ابتدای آن توســط بخش دولتی انجام شد تا موانع آن 
برطرف شــود؛ بانک کشاورزی باید از بخش خصوصی و صنایع تبدیلی 

حمایت کند تا آنها بتوانند با کشاورزان قرارداد منعقد کنند.
ساداتی نژاد با تاکید بر این که بدون کشاورزی قراردادی الگوی کشت 
در کشور اجرایی نمی شــود، تصریح کرد: ۸3 هزار میلیارد تومان خرید 
تضمینی گندم انجام داده ایم و برای اجرای کشــاورزی قراردادی گندم 
به ۴۰ هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز داریم که در ابتدای امر با کوشــش 
معاونت برنامه ریــزی و اقتصادی ۱۵ هزار میلیــارد تومان آن را آماده 
کرده ایــم.وی افزود: فرماندهــی واحد تولید و بــازار باعث رونق تولید 
در کشور شــده اســت، به گفته رئیس جمهور »بزرگ ترین حمایت از 
مصرف کننده حمایت از تولیدکننده است« و در حال حاضر وزارت جهاد 
کشــاورزی فرمانده هر دو بخش است که نتیجه آن را در پایداری تولید 

خواهیم دید.

گمرک:هنوز هیچ خودرویی وارد کشور 
نشده است

ســخنگوی گمــرک درمورد 
واردات  وضعیــت  آخریــن 
خودروهای خارجی به کشــور 
گفــت: تــا این لحظــه هیچ 
نشده  کشــور  وارد  خودرویی 

است.
به گزارش ایســنا، شــمارش 

معکوس برای ورود خودروهای خارجی به کشــور آغاز شده است و در 
این راستا وزارت صمت ســیزدهم آذرماه اعلام کرد که فرآیند واردات 
خودرو به کشور سرعت گرفته است و برخی مدل ها به پشت مرز رسیده 

اند.
همچنیــن ۲۲ آذرماه فاطمی امین، وزیر صمت اعلام کرد که از ابتدای 
آبان ماه که آیین نامه واردات خودرو نهایی شــد ۴۰۰ متقاضی تقاضای 
خود را اعلام کرده اند که ۲7 مورد از آنها واجد شرایط اولیه بوده و چهار 
شرکت ثبت سفارش انجام داده و اولین خودروهای وارداتی هفته آینده 

در گمرک است.
با این حال به نظر می رسد هنوز هیچکدام از خودروها وارد خاک کشور 
نشــده اند.بر این اساس سیدمرتضی عمادی، سخنگوی گمرک به ایسنا 
توضیح داد: گمرک تا کنون ســندی دریافت نکرده است و طبق آخرین 
اطلاعاتــی که از گمــرکات مختلف مخصوصا جنوب کشــور دریافت 

کرده ایم تا این لحظه هیچ خودرویی وارد نشده است.

سونامی مصرف گاز در بخش خانگی
در شــرایط فعلی 7۲ درصد تولید گاز کشــور 
توسط بخش خانگی و تجاری بلعیده می شود؛ 
هرچند که طبق گفتــه  وزیر نفت ۱۵ میلیون 
مترمکعب تحویــل گاز به نیروگاهها و صنایع 
افزایــش پیدا کرده اما ادامــه این روند ممکن 
است چالشهایی را ایجاد کند.به گزارش ایسنا، 
مصرف گاز طبیعــی به ویژه در بخش خانگی 
و تجاری با افزایش ســرمای هوا طی روزهای 
اخیر به ۶۰7 میلیون مترمکعب رســیده است؛ 
تاجایی که طبــق گفته های مجید چگینی - 
معــاون وزیر نفت، با افزایــش مصرف گاز در 
این بخــش، محدودیت هایی در بخش صنایع 
و پتروشــیمی ها اعمال می شود و آنها ناچار به 
مصرف سوخت مایع خواهند بود.سال گذشته 
نیز با چالش های این چنینی مواجه بودیم که 
زیانهای زیادی نیز به کشور وارد کرد. در بخش 

پتروشــیمی عدم نفع از قطعی گاز حدود ۶۵۰ 
میلیــون صادراتی بود که صورت نگرفت و ارز 
آن به کشــور نیامد. در صنایع دیگر نیز شرایط 
به همین روال پیش رفت و این در حالی است 
که طبق گفته مســوولان تنها می توان با ۱۰ 
درصد صرفه جویی در مصرف شرایط و چالش 
های پیش رو را تغییر داد.شــرایط مصرف گاز 
در بخش خانگی تا جایی پیش رفت که جواد 
اوجــی، وزیر نفت در روزهای گذشــته از یک 
رکوردشکنی در این حوزه خبر داد و اعلام کرد: 
مصــرف روزانه گاز در بخش خانگی و تجاری 
۶۰ میلیون مترمکعب نســبت به مدت مشابه 
پارسال افزایش یافته که این امر بی سابقه بوده 
اســت.به گفته وی این مقدار افزایش مصرف 
معادل تولید حدود ۲.۵ فاز پارس جنوبی است؛ 
در حالی که هنوز وارد فصل زمستان نشده ایم. 

همکاران ما در مجموعه وزارت نفت، شــرکت 
ملــی پالایش و پخــش فرآورده های نفتی و 
شــرکت ملی گاز ایران نهایت تلاش خود را 
کردند تا در ایام پاییز گاز بیشتری به نیروگاه ها 
و صنایع تحویل دهیم.وزیــر نفت با تاکید بر 
اینکه این مقدار در مقایســه با مدت مشــابه 
پارسال، ۱۵ میلیون مترمکعب بیشتر بوده است 
تا سوخت مایع کمتری مصرف شود افزود: این 
در حالی است که پارسال، از اواخر شهریورماه، 
ســوخت مایع به نیروگاه و صنایع تحویل شد. 
اکنــون تولیــد گاز روزانه کشــور ۲۵ میلیون 
مترمکعب افزایش یافته اســت و با وجود این 
افزایش تولید، مصــرف ما در بخش صنعت و 
خانگی غیرمتعارف است و مقدار مصرف گاز در 
بخش صنایع متناسب با رشد اقتصادی نیست 
که این امر نشــان دهنده این است که گاز به 

مقدار زیادی اتلاف و اســراف می شود.با این 
حال طبق گفته وزیر نفت، میزان گاز تحویلی 
به صنایع هفت درصد افزایش یافته و همکاران 
شرکت ملی گاز مجبورند به منظور حفظ فشار، 
گاز صنایــع را محدود کنند، اما ســوخت مایع 
برای صنایع در نظر گرفته شده و این سوخت 
نیز در تمامی صنایع عمده ذخیره ســازی شده 
است.در این بین استارت  طرح پایش مصرف 
گاز اداره های دولتی و اماکن عمومی در کشور 
زده شده است. آنطور که مسلم رحمانی - مدیر 
هماهنگی امور گازرسانی شرکت ملی گاز ایران، 
خبر داده، رصد و پایش دائم میزان مصرف گاز 
در بخش اداری و عمومی انجام و نســبت به 
مستندســازی و تصویربــرداری عملیات های 
 شــبانه روزی مأموریــن و بازرســان اقــدام

 می  شود.

سیاست گذاری های نادرست اقتصادی
عامل جهش افسارگسیخته قیمت  خودرو

یک کارشــناس صنعت خودرو علت اصلی 
افزایــش افسارگســیخته قیمت ها در بازار 
خــودرو را تــورم حاکم بر اقتصاد کشــور 
دانســته و معتقد اســت که بــا توجه به 
اقتصادی بــودن عوامل اثرگذار بر افزایش 
قیمت خودرو و اینکه ریشه آن ها در حوزه 
اقتصادی  نادرســت  سیاســت گذاری های 
اســت، چرا نماینــدگان به ســراغ وزارت 

اقتصاد برای کشف نادرستی ها نمی روند؟
حسن کریمی سنجری در گفت وگو با ایسنا، 
ضمن تاکید بر اینکه تغییر قیمت خودرو در 
بازار تحت تاثیر پارامترهایی است که اغلب 
آن ها اقتصادی هســتند، اظهار کرد: تورم، 
علت اصلی افزایش افسارگســیخته قیمت 
کالاها از جمله خودرو در بازار است. همین 
تورم اســت که نرخ برابری ارز را در کشور 
جابه جــا می کند. علیرغــم اینکه برخی بر 
این باورند که افزایش نرخ ارزهای خارجی 
نمی توانــد در قیمت خودروهای داخلی آن 
چنان موثر باشد، اما باید دانست که افزایش 
نرخ ارز که خود معلول افزایش تورم است، 
به مفهوم افت ارزش ریال بوده و این دقیقا 
به معنــای افزایش قیمــت کالاها به ویژه 
کالاهایی همچون خودروســت که ماهیت 

سرمایه ای ثابت دارند.
این کارشناس صنعت خودرو، تصریح کرد: 
در حقیقت از آنجایی که بخش مهم عوامل 
اثرگذار در افزایش قیمت خودرو اقتصادی 
است، لذا بایستی ریشــه آن ها را در حوزه 

سیاست گذاری نادرست اقتصادی در کشور 
جســتجو کرد.   مشــخص نیست که چرا 
یافتــن چرائی  برای  نماینــدگان مجلس 
افزایش قیمــت خودرو به ســراغ وزارت 
اقتصاد نمی رونــد و همــواره این وزارت 
صمت است که بایستی پاسخگوی نوسان 

قیمت خودرو باشد.
شکاف عرضه و تقاضا نیز بر وضعیت فعلی 

بازار بی اثر نیست
وی ادامه داد: البته گستره شکاف عرضه و 
تقاضا در افزایش قیمت بی تاثیر نیست، اما 
وقتی توان تولید داخل در کشــور طی پنج 
سال گذشته تقریبا در یک سطح مشخص 
باقی مانده، طبیعی است که بایستی برای 
تقویت عرضه به واردات خودرو متوسل شد؛ 
وارداتی که لایحه آن سال ها در مجلس و 
سایر دستگاه های مرتبط سرگردان بوده و 

حال نیز که مجوز آن صادر شــده، بایستی 
روند طبیعی آن طی شود.

ایــن کارشــناس صنعت خــودرو ضمن 
تاکیــد براینکه برای پی بــردن به اهمیت 
تنظیم گری بازار توسط دولت ها کافی است 
به تنظیم بازار خودرو در کشوری همچون 
فرانسه دقت کرد، گفت: طی 9 ماهه سال 
جاری میلادی )۲۰۲۲( در کشــور فرانسه 
تنها ۶93 هزار دستگاه خودرو تولید شده و 
این در حالی اســت که در ایران در همین 
بــازه زمانی، قریب به 9۵۰ هزار دســتگاه 
انواع خودرو تولید شــده اســت؛ پس چرا 
فرانســوی ها مشــکل تورم مداوم قیمت 
خودرو را ندارند؟ آیا در فرانســه نیازِ بازار، 
کمتر از 7۰۰ هزار دستگاهِ تولید شده بوده 

است؟
کریمی ســنجری خاطرنشــان کرد: پاسخ 

منفی است؛ چرا که آمارها نشان می دهد در 
این کشور و در همین بازه زمانی رقمی در 
حدود ۱.۴ میلیون دســتگاه خودرو فروخته 
شده اســت. این بدین معناست که فزونی 
نیاز بازار نسبت به تولید داخل این کشور از 
طریق واردات از بیرون مرزهای این کشور 

تامین شده است.
وی تاکید کرد: زمانیکه انتظار تورم آتی 
رو به افزایش است، مردم خریدهای خود 
به ویژه خریدهایــی از جنس دارایی ها و 
نظیر مسکن  ثابت  ســرمایه گذاری های 
و خــودرو را جلــو می اندازنــد و به این 
بازارهــا برای حفظ ســرمایه خود ورود 
می کنند؛ همین امر سبب می شود تقاضا 
ارز، سکه  برای خرید خودرو، مســکن، 
و...  افزایش پیدا کند. این در حالیســت 
که بــازار ایران در ســمت عرضه، طی 
ســال های اخیر تنها بــه تولید محدود 

داخلی متکی بوده است.
این کارشــناس صنعت خودرو کشور ادامه 
داد: اصــولا وظیفه تنظیم گــری دولت بر 
همین اصل اســتوار است که برای کنترل 
بازار، کمبود توان تولید را از طریق واردات 
تنظیم کند اما از نیمه دوم سال ۱39۶ به بعد 
واردات خودرو به کشور ممنوع بوده است. 
بر اساس همه موارد مطروحه، افزایش این 
روزهای قیمت خودرو را بایستی در ماهیت 
اقتصاد، بی توجه به مکانیزم بازار در کشور و 
نوسانات مستمر تورم عمومی جستجو کرد.

شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی:قیمت بنزین تغییر نمی کند
شــرکت ملی پالایش و پخــش فرآورده های 
نفتی ایران با اشاره به وجود شایعاتی در فضای 
مجازی در خصوص افزایش قیمت بنزین، اعلام 
کرد: قیمــت بنزین تغییر نخواهد کرد و با توجه 
به فعالیت تمام پالایشگاه های کشور، تامین آن 
نیز پایدار اســت.به گزارش ایرنا از شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده هــای نفتی ایران، در 

ماه های گذشته چندین بار شایعه افزایش قیمت 
بنزین به بهانه هــای مختلف در فضای مجازی 
منتشر شده است. شــایعاتی که هر بار تکذیب 
شــده، اما باز هم پایانی بــرای آن قابل تصور 
نیست.در روزهای اخیر نیز دوباره شایعه کمبود 
بنزین در کشــور دست به دســت می شود. این 
در شــرایطی اســت که مدیرعامل شرکت ملی 

پالایــش و پخش فرآورده های نفتــی ایران از 
تولید پایدار و مســتمر بنزیــن خبر داده و حتی 
اعلام کرد کــه تولید و توزیع بنزین ســوپر از 
سر گرفته شده اســت. همچنین هیچ تصمیمی 
برای افزایش قیمت بنزین گرفته نشده و بنزین 
سهمیه ای همچنان با قیمت ۱۵۰۰ تومان در هر 

لیتر و بنزین آزاد نیز 3 هزار تومان خواهد بود.

رئیس سازمان هواپیمایی کشوری درباره تغییر تعرفه 
بلیت هواپیما گفت که با توجه به افزایش نرخ ارز و 
درخواست شرکت های هواپیمایی، این درخواست 
در حال بررســی اســت و و به محــض نهایی 
شــدن اعلام می شــود.به گزارش ایسنا، محمد 
محمدی بخش روزگذشته در نمایشگاه حمل ونقل 

لجستیک و صنایع وابسته، درباره نرخ بلیت هواپیما 
توضیح داد: در حوزه نرخ بلیت هواپیما بر اساس قانون 

پنجم توسعه بحث شناورســازی و متعادل سازی را داشتیم 
که با توجه به شــرایط کرونا و محدودیت هایی که در این دو سال پیش آمد، متوقف شد. 
دی ماه ســال گذشته ۱۵ درصد قیمت ها را در مقایســه با آذرماه کاهش دادیم که این 
قیمت ها همچنان پابرجاست.  وی ادامه داد: با توجه به درخواست شرکت های هواپیمایی 
و افزایــش نرخ ارز و افزایش هزینه هایی که این این شــرکت ها داشــتند، درخواســتی 
بــرای تغییر قیمت بلیت ارائه کردند که به محض تصویب اعلام خواهد شــد؛ البته این 
درخواست ها در حال بررسی است و هنوز جزئیات آن مشخص نیست و به محض نهایی 

شدن اعلام می شود.

سخنگوی اقتصادی دولت گفت: سازمان برنامه و بودجه 
هفته آینده آماده خواهد بود تا مجموعه لایحه بودجه 
۱۴۰۲ که شامل ۲۰ تبصره و جداول کلان است را 
برای مجلس شورای اسلامی ارسال کند.به گزارش 
ایرنا از وزارت اقتصاد، سید احسان خاندوزی، در یک 
گفت وگوی تلویزیونی دربــاره لایحه بودجه ۱۴۰۲ 

گفت: لایحه بودجه ۱۴۰۲ مشــتمل بر ۲۰ تبصره و 
مجموعه ای از جداول کلان و ردیف های خرد و جزئیات 

بودجه بود که در ۱۸ جلســه فوق العاده در جلســات وزرا منعقد 
شد.وی افزود: یکی از دلایل طولانی شدن تدوین بودجه این بود که وزرای دولت مفصل تر از 
ســال گذشته به جزئیات ورود کردند.وزیر اقتصاد ادامه داد: ۱۸ جلسه برگزار شد تا موضوعات 
مفصل تر و با جزئیات بیشــتر پیگیری شــوند؛ بنابراین تمام ۲۰ تبصره لایحه بودجه ۱۴۰۲ در 
هیأت دولت بررسی و تصویب شده است. جداول کلان بودجه آماده است، امیدواریم در جلسه 
روز چهارشــنبه هیأت وزیران به تصویب نهایی برســد. به این ترتیب سازمان برنامه و بودجه 
هفتــه آینده آماده خواهد بود تا مجموعه لایحه بودجه ۱۴۰۲ که شــامل ۲۰ تبصره و جداول 

کلان است را برای مجلس شورای اسلامی ارسال کند.

ارسال لایحه بودجه ۱4۰2 هفته آینده به مجلستغییر تعرفه بلیت هواپیما در دستور کار است

دیدگاه
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در گفت وگو با سیدامیر سیدزاده، برای قوانینی که به تازگی در سینما کشف شده است

قانون های عجیب یکی پس از دیگری
مهسا بهادری: ماجرا از آن جایی شروع شد که 
عباس رافعی، برای اینکه یکی از فیلم هایش 
بیش از ســه سال اســت که پروانه نمایش 
نگرفته گفت: »من با آقای خزاعی صحبت 
کردم و گفتند قانونی وجود دارد که تا حال به 
آن توجه نشــده است و ما می خواهیم به آن 
عمل کنیم. براین اساس کارگردان هایی که 
فیلم شان دچار مشکل نظارتی است تا وقتی 
آن مشکل را برطرف نکنند اجازه ساخت فیلم 
جدید ندارند.«همین یک ماجرا کافی بود تا 
حدس زده شود که قرار است کارگردان های 
مســتقل به مرور زمان از عرصه فیلمسازی 
حذف شوند و ســینما به دست فیلمسازانی 
برسد که فیلم هایشان نهادی است و بیش تر 
از اینکه باب میل عامه مخاطبان باشد، مورد 
اســتقبال ارگان ها و نهادهای دولتی است. 
همان بحثی که مدت هاســت به آن اشاره 
می شود؛ بحث خودی و غیرخودی در سینما.

برای اینکه متوجه شــویم این ماجرا صحت 
دارد یا خیر و چه تبعاتی دارد سراغ سید امیر 

سیدزاده، تهیه کننده سینما رفتیم.
ســیدزاده ضمن اینکه این ماجــرا را تایید 
می کند می گوید: »اینکه می گویند اگر یک 
کارگردان کار توقیفی داشته باشد نمی تواند 
کار جدیدی بســازد باعث محــروم کردن 
کارگردان از اســتعداد و خلاقیتی است که 
دارد. این را می گویــم چون همه ما ممکن 
اســت به صورت سهوی و ناخواسته فیلمی 
را بســازیم که با قوانین جــاری و فرهنگی 
موجود درکشــور مطابقت نداشته باشد و به 
این خاطر مدتی در توقیف بماند. این ماجرا 
دلیل نمی شود که جلوی رشد و پیشرفت آن 
کارگردان را بگیریم. به نظر من این ماجرا از 
لحاظ حقوقی غیر قابل قبول است. این نکته 
را هم فراموش نکنیم که ســازنده خودش 
فیلمش را توقیف نکرده و قطعا دوست دارد 
که مشکلش حل شود، اینکه آن مشکل حل 
شود و به آن شــرایط رسیدگی کند، دست 
سازنده نیست که فعالیت کارگردان را متوقف 
می کنند.«او دربــاره نتیجه منفی این ماجرا 
ادامــه می دهد: »من با ایــن ماجرا مخالفم 
به این خاطر که هنرمند نمی تواند ســنجاق 
فکری دیگران شــود و مخاطب خواست و 
سلیقه فرد دیگری محصول سفارشی بسازد. 
محصولی که با قواعد و مقررات یک ارگان 
خاص هماهنگی داشته باشد و فقط هم آن 
نهاد، ســازمان یا ارگان از آن فیلم استقبال 
کند، اساسا چنین مسئله ای ممکن نیست. ما 
به یک جامعه متحول، آگاه، روبه پیشرفت و 
متحول نیازمندیم. بنابراین هیچ دلیلی ندارد 
که از طیف فکری و خطی یک ســازمان یا 
ارگان حمایت کنیم و بگوییم فقط باید همین 

موضوع را اجرا کنیم. این کار کاملا اشــتباه 
است در جامعه فکرها و عقاید متفاوتی ساری 
و جاری است که موافقان و مخالفان خاص 

خود را دارد.«
قانون های عجیب یکی پس از دیگری

هنوز تکلیف ماجرای قبلی مشخص نشده بود 
که جمال ساداتیان، تهیه کننده سینما اعلام 
کرد امسال دو فیلمنامه به ارشاد داده، یکی 
کمدی و یکی هم اجتماعی که هر دوی آن ها 
متوقف شده اند. اما ماجرای اصلی این است 
که مثلا وقتی می خواهی نیروی انتظامی را 
نقد کنید در ارشاد می گویند داستان را ببرید 
به نیروی انتظامی بدهید تا بخوانند و اجازه 
ســاخت آن را بگیرید. مسئله اینجاست که 
من چرا و چطور بایــد چنین کاری را انجام 
دهم؟ وقتی مثلا می خواهم قوه قضاییه را نقد 
کنم چطور باید از قوه قضاییه تاییدیه  ساخت 
فیلم بگیرم؟ من نمی دانم این چه رویکردی 
است که اتخاذ شده؟ وزارت ارشاد باید سینه  
خود را ستبر کند، بستری فراهم کند و پشت 
دست اندرکاران سینما بایستد، نه اینکه تاکید 
کند برای هر نقد مشروع و قانونی و انسانی 
از نیروی انتظامی، شــهرداری یا هر نهاد و 
دستگاه دیگر اجازه بگیریم. اگر این طور باشد 

که چیزی از فیلم ها باقی نمی ماند.
ســیدامیر ســیدزاده این ماجرا را با صراحت 
اشــتباه اعلام می کند و معتقد است این کار 
باعث تحمیل خودسانسوری می شود. او در 
این باره می گوید: »وقتی کارگردان می خواهد 
یک فیلم را بســازد، و از یک جایی نقد کند، 
اگر قرار باشد که یک فشار مضاعف علاوه بر 
سازمان سینمایی را هم تحمل کند، این کار 
را انجام نمی دهد، یا تا آن جایی که می تواند 
خودسانسوری انجام می دهد تا فیلم توقیف 

نشــود و دیگر اجازه کارکردن نداشته باشد. 
این قانون کمکی به رشد سازندگان نمی کند 
و بیش تر آن هــا را درگیر خودسانســوری 

می کند.«
توقیف فیلم و زیان های آن

تقریبا هر روز با فهرســتی تازه از اســامی 
فیلم های توقیفی مواجه می شویم، فیلم هایی 
که نه مشکلشــان حل می شــود نه اکران 
می شوند و فقط پشــت صف اکران ماندند. 
سیدزاده این اتفاق را ناخوشایند برای سینما 
می دانــد و درباره زیان و تبعات مالی توقیف 
فیلــم برای مخاطــب و برای ســازندگان 
می گوید: »بخشی از جنبه های توقیف یک 
فیلم، مادی و اقتصادی است و بخش دیگر 
معنوی و خســارت های اعتباری است. یک 
ســرمایه گذار وقتی برای ســاخت یک اثر 
هزینه می کند، طبیعتا به دنبال بازگشت آن 
اســت ولی اگر قرار باشد با توقیف فیلمش، 
سرمایه اولیه اش را هم به دست نیاورد، دیگر 
بودجه و تمایلی برای ســرمایه گذاری مجدد 
نخواهد داشــت. این بحث مالی ماجرا.«او 
ادامه می دهد: »یک بخش دیگر این اســت 
که یک گروهی دور هم جمع می شــوند و 
کاری را می ســازند و می خواهند که حاصل 
زحماتشــان را ببینند و وقتی که این اتفاق 
نمی افتد، تمــام آن هنرمندان و اعضای تیم 
سازنده سرخورده می شوند. این ماجرا خسارت 
مادی معنوی توام با یکدیگر دارد. حالا نتایج 
منفی آن برای مخاطب این است که از دیدن 
تفکرات متفاوت محروم می شود. کسی که به 
سالن سینما می رود دوست دارد همه افکار را 
بررســی کند، وقتی دائم به سینما می رود و 
فکر و مســئله تازه ای را نمی بیند، نتیجه اش 
می شــود این چیــزی که الان شــاهد آن 

هستیم، کاهش روز افزون مخاطبان سینما. 
تا زمانی که ما مخاطب را از رفتن به سینما 
محروم کنیم، این یعنی صدمه به لایه های 
فرهنگی که کاهش مخاطب را هم به همراه 

دارد.«
این محدودیت ها سینمای ما را به این جا 

رسانده؟
حــالا که ایــن محدودیت ها تا ایــن اندازه 
گریبان ســینما را گرفته اســت، پس شاید 
بتوانیم بگوییم رکــود مخاطب و فروش در 
سینما سر منشا مشخصی دارد و آن هم خود 

مسئولان سینمایی و قوانین آن هاست.
این تهیه کننــده ضمن ابراز تاســف برای 
وضعیت فعلی سینما می گوید: »یک زمانی 
در دهه ۶۰ و 7۰ ما جزو ۱۰ ســینمای برتر 
دنیا بودیم؛ اما الان به دلیل اعمال سلیقه های 
شخصی، گروهی، نهادی و سازمانی تولیدات 
از لحاظ محتوایی به ســمت و سویی رفته 
که چندان مخاطبــی ندارد، مگر اینکه فیلم 
کمدی اکران شود و کمدی هایمان هم بیش 
از آنکه محتوای طنز داشــته باند، ســخیف 
هســتند. با این شــرایط انتظار ما چیست؟ 
انتظارمــان این اســت در جامعه ای که قرار 
اســت آگاهی و پویایی فکر و اندیشه رشد 
و نمو پیدا کند، مســئولان و ســازمان های 
مربوطه سعه صدر و تحمل شنیدن و دیدن 
نظرها و سلیقه های مختلف را داشته باشند. 
وقتی این انتظار برآورده نشود و افراد بخواهند 
سلیقه شخصیشان را اعمال کنند، قاعدتا روز 
به روز محدودیت ها در ســینما افزایش پیدا 
می کند. این مجموع مشکلات باعث شده که 
ســینمای ما در وضعیت خمود و رکود فعلی 
قرار بگیرد. ایــن را هم بدانیم که نباید پای 

سینما به سیاست باز می شد.«

پشیمانی اسپیلبرگ از ساخت »آرواره ها«
اســتیون اســپیلبرگ ســازنده فیلم »آرواره ها« 
می گوید واقعا پشیمان است که با این فیلم موجب 

شد تا جمعیت کوسه ها تخریب شود.
استیون اســپیلبرگ گفته چیزی که همیشه او را 
ترسانده -از ترس خورده شدن توسط یک کوسه 
که بگذریم- این است که کوسه ها از او عصبانی 
باشند زیرا فیلم او موجب شد تا کشت و کشتاری از 

کوسه ها پس از سال ۱97۵ رخ دهد.وی می گوید 
امیدوار است ترســی که از کوسه ها در جهان راه 
افتاد، تحــت تاثیر فیلم وی نباشــد.در میانه راه 
فیلمبرداری فیلم کوســه ای که آنها ساخته بودند 
شکســت و اسپیلبرگ می گوید خوش شانس بود 
که این اتفاق افتاد زیرا بدون دیدن کوســه فیلم 
ترسناک تر شد. او می افزاید: هیچکاک هم این کار 

را کــرد و او راهنمای فوق العاده ای برای من بود 
تا بتوانم شــما را بدون اینکه واقعاً چیزی را ببینید 
بترســانم.کارگردانی در ۲7 سالگی به اسپیلبرگ 
کمک کرد تا در مرکز بزرگ ترین کارگردان های 
هالیوود جای بگیرد، اما او می گوید ایجاد وحشت 
برای تماشاگران با همه موفقیت هایش، جنبه های 

منفی هم داشت و او بابت آن متاسف است.

ابوالفضل پورعرب ساخت فیلمش را از سرمی گیرد
پس از گذشــت بیش از یــک ماه، ابوالفضــل پورعرب 

فیلمبرداری فیلمش را ادامه می دهد. 
به گزارش ایسنا، اواخر آبان ماه بود که خبر رسید ابوالفضل 
پورعرب به دلیل حادثه ای که سر صحنه فیلمش رخ داده 
در بیمارستان بستری شــده و فیلمبرداری فیلمی که در 

حال کارگردانی آن بود متوقف شده است.
این بازیگر قدیمی ســینما از مدتی قبل مشــغول ساخت 
یک مستند داســتانی به نام »سگ« بود که در حادثه ای 
حین کار، پای او زخم و بعد دچار عفونت شــدیدی شــد. 
این اتفاق سبب بستری شدن تقریبا یک ماهه ی پورعرب 
در بیمارســتان شــد و از هفته گذشته که با بهبود حالش 

مرخص شده در تدارک از سرگیری فیلمبرداری است.
طبق گفته علی تقی پور - تهیه کننده این فیلم - تاکنون 

3۰ درصد مســتند داستانی »ســگ« فیلمبرداری شده و 
در روزهای گذشــته پورعرب برای بررســی لوکیشن به 
کردســتان رفته بود تا از آخر همین هفته فیلمبرداری را 

ادامه دهند.
دســت اندرکاران این فیلم علاوه بــر برنامه ریزی برای 

نمایــش آن در ایــران، در تــدارک حضــور فیلــم در 
جشنواره های خارجی هم هستند.

ابوالفضل پورعرب بازیگر ۶۱ ســاله سینما بیش از چهار 
دهه اســت که در عرصــه بازیگری فعالیــت می کند و 
»نرگس«،    مانــدگاری همچون »عــروس«،  فیلم های 
»چهره«، »دست های آلوده«، »غریبانه« و »مردی شبیه 

باران« را در کارنامه خود دارد.  
ســریال نمایش خانگی »شــهرزاد« به کارگردانی حسن 
فتحــی از جمله آثار پربازدید او در ســال های اخیر بوده 
اســت. پورعرب در فیلم توقیفی »کاناپه« به کارگردانی 
کیانــوش عیاری نیز بازی کرده و فیلم »غیبت موجه« او 
که به کارگردانی عباس رافعی ساخته شده هنوز موفق به 

گرفتن پروانه نمایش نشده است.

کتاب گران نیست، مردم حاضر 
نیستند برای کتاب خرج کنند

ــی از  ــه ممکــن اســت کپ ــان اینک ــا بی ــر انتشــارات خرســندی ب مدی
یــک کتــاب هزینــه بیشــتری نســبت بــه خــود کتــاب داشــته باشــد، 
ــاد  ــرای آن زی ــاب گــران نیســت، مــردم حاضــر نیســتند ب گفــت: کت

ــد. خــرج کنن
ــه  ــل ب ــش تمای ــی افزای ــاره چرای ــندی درب ــارات خرس ــر انتش مدی
ایرنــا  بــه خبرنــگار  دانشــگاه ها  در  کتــاب  از روی  کپی بــرداری 
گفــت: بایــد ایــن نکتــه را مــد نظــر داشــته باشــیم افزایــش قیمــت 
ــت  ــش قیم ــه افزای ــذ و در نتیج ــت کاغ ــش قیم ــب افزای دلار موج
ــن روزهــا  ــی در ای ــرگ کپ ــن قیمــت هــر ب ــاب می شــود. همچنی کت
ــا ســه هــزار و ۵۰۰ تومــان اســت در  )آذر۱۴۰۱( حــدود ســه هــزار ت
نتیجــه می تــوان افزایــش قیمــت کتــاب را ســاده تر قبــول کــرد. بــه 
همیــن دلیــل گاهــی دانشــجویان بیشــتر دنبــال کپــی کــردن کتــاب 

ــد آن. ــا خری هســتند ت
هــادی طالع خرســند بــا بیــان اینکــه کپــی یــک کتــاب ۲۰۰ 
صفحــه ای ممکــن اســت از قیمــت کتــاب گران تــر باشــد، ادامــه داد: 
ایــن در حالــی اســت کــه کپی بــردار نیــاز بــه پرداخــت حــق التالیــف، 
هزینــه چــاپ و صحافــی نــدارد. امــا آیــا کتــاب در ایــران بــه معنــی 
ــی کــه دانشــجویان و  ــه هزینه های ــا توجــه ب واقعــی گــران اســت؟ ب
ــه یــک دانشــجو  ــد درصــد بودجــه ماهان ــد چن مــردم صــرف می کنن
صــرف خریــد کتــاب می شــود؟ اگــر اینهــا را بررســی کنیــم، متوجــه 
می شــویم کــه کتــاب گــران نیســت، همچنیــن مــردم حاضــر نیســتند 

بــرای آن زیــاد خــرج کننــد.
ــه  ــن مســاله توج ــد فرهنگــی ای ــه بعُ ــد ب ــر اینکــه بای ــد ب ــا تاکی او ب
ــح داد: اگــر ناشــر و نویســنده از روی حاصــل زحمــات  داشــت، توضی
ــاق  ــن اتف ــردا روزی ای ــن اســت ف ــد، ممک ــرداری کنن ــران کپی ب دیگ
بــرای آن هــا هــم بیفتــد. احتــرام بــه حقــوق دیگــران را بایــد از دوران 
ــام  ــازی انج ــن فرهنگس ــر ای ــد. اگ ــوزان بیاموزن ــه دانش آم ــه ب مدرس
شــود، کــودکان یــاد می گیرنــد کــه در آینــده بایــد بــه حقــوق دیگــران 
ــود  ــده را دانل ــال موســیقی یــک خوانن ــرای مث ــا ب ــد؛ ت ــرام بگذارن احت
غیرقانونــی نکننــد. زیــرا دانلــود غیرقانونــی روی فعالیــت تهیــه کننــده، 
موســیقیدان و... تاثیــر مخــرب دارد و حقــوق آن هــا را نقــض می کنــد.

ــی و  ــالان فرهنگ ــئولان، فع ــه مس ــر اینک ــد ب ــا تاکی ــند ب طالع خرس
ناشــران در ضــرورت حفــظ حقــوق یکدیگــر کــم کاری کردنــد، بیــان 
کــرد: ناشــران، نویســندگان و اســاتید دانشــگاه ها از آســیب های 
رعایــت نکــردن حقــوق افــراد در جامعــه آگاه هســتند. آنهــا می داننــد 
جامعــه ای کــه کتــاب می خوانــد آرامــش و امنیــت دارد، در آن جامعــه 
افــراد بــه حقــوق دیگــران احتــرام می گذارنــد و بــرای رشــد و 
تکاپــوی خــود و جامعــه قــدم بــر می دارنــد. اینهــا نکاتــی اســت کــه 
بایــد در اســناد بالادســتی مــد نظــر قــرار گیــرد. بایــد برنامــه بلندمــدت 
ــه و  ــکار گرفتــه می شــود، مطالب مقــام مســئولی کــه در ایــن حــوزه ب
ــه  ــئولی ک ــام مس ــر مق ــزود: ه ــود.او اف ــارت ش ــش نظ ــر فعالیت های ب
ــته  ــدت داش ــه  دراز م ــد برنام ــذارد بای ــا می گ ــگ پ ــه فرهن در عرص
باشــد. بایــد بررســی شــود کشــورهایی کــه در حــوزه فرهنــگ هزینــه 
کردنــد چــه اقداماتــی انجــام داده انــد. بایــد دیــد کــه از کجــا شــروع 
کردنــد و بــه کجــا رســیدند و تــا جامعــه ای داشــته باشــند کــه وقــت 
ــت و آرامــش داشته باشــند.مدیر  ــد و امنی ــدن بکنن ــاب خوان صــرف کت
انتشــارات خرســندی بــا اشــاره بــه مســائلی کــه همــراه افزایــش قیمت 
ــن  ــی مهم تری ــائل فرهنگ ــح داد: مس ــت، توضی ــرح اس ــذ و مط کاغ
ــگاه در  ــی در دانش ــد. وقت ــکیل می ده ــان ها را تش ــار انس ــش رفت بخ
ــردم، جلســه  ــی ک ــوان مرجــع معرف ــه عن ــی را ب ــگاه اســتاد، کتاب جای
بعــد دانشــجویان گفتنــد کــه کتــاب در بــازار نیســت. بــه آن هــا ســایت 
انتشــارات را معرفــی کــردم کــه در آن می تواننــد کتــاب را بــا تخفیــف 
ــاله را  ــن مس ــه ای ــجویی ک ــتم دانش ــا می دانس ــد. ام ــداری کنن خری
مطــرح می کنــد چــه دغدغــه ای دارد؟ آن هــا دوســت دارنــد کــه جــزوه 

ــد. ــه نمای ــری مطالع ــب کمت ــم مطال ــند و حج داشته باش

کافه خبر
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4۷ قرارداد سرمایه گذاری راکد در 
شهرک های صنعتی خراسان شمالی 

فسخ شد
مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتــی خراســان شــمالی 
گفت: امسال ۴7 فقره قرارداد 
در  راکــد  ســرمایه گذاری 
استان  صنعتی  شــهرک های 
به دلیل عــدم فعالیت بر روی 

زمین واگذاری، فسخ شد.
محمدعلی نوایی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: امســال ۵9 
فقره قرارداد که فعالیتی برای اجرای آنها انجام نشده بود برای فسخ در 

هیات داوری مطرح و ۴7 مورد منجر به فسخ قرارداد شد.
وی خاطرنشــان کرد: زمین های واگذار شده به این متقاضیان سرمایه 
گذاری مربوط به ســال های ۸۸ تا 97 است که در این مدت هیچ اقدام 

و فعالیتی در آن انجام نشده است.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی خراسان شمالی افزود: زمین خلع 
ید شــده در این قراردادها ۶۴ هزار مترمربع وســعت دارد که به ســایر 
متقاضیان ســرمایه گذاری در شــهرک های صنعتی استان واگذار می 
شــود.وی ادامه داد: بازپس گیری زمین در شهرک ها و نواحی صنعتی 
با هدف صیانت از حقوق بیت المال و جلوگیری از تضییع آن انجام می 
شــود.نوایی تصریح کرد: زمین در شهرک ها و نواحی صنعتی با قیمت 
بسیار پایین به متقاضیان سرمایه گذاری واگذار می شود و دولت مکلف 
اســت در صورت تاخیر در اجرای پروژه ها و عمل نشدن به تعهدات از 
طرف سرمایه گذار، برای جلوگیری از تضییع بیت المال، زمین را تعیین 
تکلیف کند.وی عنوان کرد: عمده علت تحقق نیافتن تعهدات ســرمایه 
گذار و نبود پیشــرفت فیزیکی در انجام کارها، مشکلات مدیریتی و یا 

مشکل توان مالی برای اجرای پروژه است.
نقدینگی مشکل واحدهای کوچک صنعتی

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی خراسان شمالی، کمبود نقدینگی، 
گران شــدن مواد اولیه و سخت شدن تامین آن و وثیقه سنگین بانکی 
برای پرداختن تســهیلات را از مهمترین مشــکلات صنایع کوچک و 
واحدهای فعال و غیر فعال در شــهرک ها و نواحی صنعتی استان اعلام 
کرد.وی خواهان همکاری بانکها با واحدهای کوچک صنعتی وپرداخت 

سرمایه در گردش به این واحدها برای سرپا ماندن شد.
خراســان شــمالی با یک میلیون نفر جمعیت کــه ۴۴درصد آن ها در 
روســتاها زندگی می کنند، دارای 9 شــهرک و 9 ناحیه صنعتی و یک 
منطقه ویژه اقتصادی است.در نواحی و شهرک های صنعتی این استان 
3۲7 واحد صنعتی جواز بهره برداری دارند که میزان اشتغالزایی آن ها ۴ 
هزار و 9۱۱ نفر و میزان سرمایه گذاری در این واحد ها نیز هشت هزار 

و ۶۲۰ میلیارد ریال است.
همچنین ۱۲۰ واحد صنعتی استان نیز نیمه فعال است.

 دانش آموز شیروانی نشان برنز 
المپیاد جهانی علوم زمین را کسب کرد

دیــرکل آمــوزش و پرورش 
خراسان شمالی گفت: »یاسین 
التماســی« دانــش آموز دوره 
شهید  دبیرستان  متوسطه  دوم 
بهشــتی شهرســتان شیروان 
نشــان برنز پانزدهمین المپیاد 
جهانی علوم زمین را کســب 

کرد.ابوالقاسم اکبری روز دوشــنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار 
کرد: پانزدهمین المپیــاد جهانی علوم زمین )IESO ۲۰۲۲( به میزبانی 
ایتالیا و با شــرکت 3۸ کشــور از دوم تا هشتم شــهریورماه به صورت 
مجازی برگزار شد که دانش آموز شیروانی نشان برنز را از آن خود کرد.
و افزود: یاسین التماسی به همراه محمدسینا آبابایی، سید محمدمهدی 
موســوی کلات، ســمیرا احمدنژاد از دیگر اعضای تیم در بخش ان تی 
اف آی )NTFI ( به صورت گروهی نشــان برنــز را به خود اختصاص 
دادند و در بخش دی ام تی )DMT( هم ســمیرا احمدنژاد نشــان برنز 
را تصاحب کرد.مدیرکل آموزش و پرورش خراســان شــمالی تصریح 
کرد: در بین هشــت دانش آموزی که مدال طلای المپیاد علمی دانش 
آموزی کشــوری رشته علوم زمین را کسب کرده بودند یاسین التماسی 
دانش آموز ســمپادی جزو چهار نفر برگزیده تیم ملی المپیاد علوم زمین 
جمهوری اســلامی ایران شــد.وی بیان کرد: پیش از این هفت دانش 
آموز خراسان شــمالی در مرحله کشوری المپیادهای علمی نشان های 
مدال رنگارنگ المپیاد را کسب کرده اند.اکبری افزود: دانش آموزان این 
استان ظرفیت و توان بسیار برای موفقیت در عرصه های مختلف علمی 

و پژوهشی از خود نشان داده اند.

استانداری طی دومین نامه بر اجرای دستور توقف عملیات عمرانی و منع تردد از عرصه اثر تاریخی باغ امین اسلامی تاکید کرد:

تمرد شهردار نیشابور از دستور توقف در ماجرای تجاوز به عرصه اثر تاریخی
علی نژاد/ در پی تجاوز شبانه شهرداری 
نیشــابور به عرصه اثــر تاریخی باغ امین 
اســلامی نیشــابور و تبدیــل عرصه اثر 
تاریخی به خیابان، اســتانداری خراســان 
رضوی دســتور توقف عملیات اجرایی و 
تردد خودرو از عرصه اثر تاریخی را صادر 
کرد اما شهرداری نیشــابور از این دستور 
اســتانداری خراســان رضوی تمرد کرد، 
و استانداری خراســان رضوی که بر نظر 
کارشناســی اش تاکیــد دارد طی دومین 
نامه به شهرداری نیشابور بر اجرای دستور 
توقف تردد خودروها از عرصه اثر تاریخی 

تاکید کرد.
دومیــن نامه اســتانداری به شــهرداری 

نیشابور
در نامــه دفتــر امــور فنــی و عمرانی 
اســتانداری به میرفانی شــهردار نیشابور 
آمده اســت: با عنایت به رونوشــت نامه 
مورخــه   ۴۰۱۲  /۱۲۸/۱۱۱7۵ شــماره 
میراث فرهنگی،  کل  مدیــر   ۱۴۰۱/9/۱9
گردشــگری و صنایع دستی استان و پیرو 
نامه 3۸/۴۱/3۰۲۸۶ مورخه ۱۴۰۱/9/۲۰ 
این دفتر در خصوص بازگشــایی و ایجاد 
معبــر در عرصــه اثر تاریخی بــاغ امین 
اسلامی ضروری است در راستای بررسی 
موضوع ضمن جلوگیری از انجام هرگونه 
عملیات عمرانی خلاف ضوابط مصوب و 
ممانعت از تردد هرگونه وســایط نقلیه از 
عرصه اثر، به قید فوریت ضمن بررســی، 
نســبت به ارسال گزارش اقدامات صورت 

گرفته به استانداری اقدام کنید.
نامه یک عضو شورای شهر مشهد به سازمان 

بازرسی
همچنین احمد همت آبادی)مهندس( عضو 
شورای اسلامی شهر مشهد طی نامه ای به 
مدیرکل سازمان بازرسی خراسان رضوی 
خواستار رسیدگی به اقدام شهردار نیشابور 
مبنی بر بازگشایی و ایجاد معبر در عرصه 
اثر تاریخی باغ امین اسلامی نیشابور شده 
است. در این نامه آمده است:  به استحضار 
می رساند در پی بازگشایی و ایجاد معبر در 
عرصه تاریخی باغ امین اسلامی به عنوان 
یکی از باغ های اصیل شهر نیشابور، بدون 
رعایت تشــریفات قانونی، توجه به قوانین 

فرادســتی از جمله ضوابط شهرســازی و 
قوانین حفاظتی میراث فرهنگی و همچنین 
عــدم اخذ مجوز از مراجع ذی صلاح مانند 
شــورای اسلامی شهر، کمیســیون ماده 
پنج، کمیســیون ماده هفــت قانون حفظ 
و گسترش فضای ســبزدر شهرها، تنش 
و حواشــی فراوانی طی روزهای اخیر در 
سطح نیشــابور ایجاد شد و اعتراض جمع 
کثیری از شهروندان و فعالان حوزه محیط 
زیست و آثار تاریخی را به دنبال داشت، از 
این رو تقاضای صدور رسیدگی و برخورد 
قانونی با خاطیان بر اســاس استنادات زیر 
را دارم.در ادامه این نامه آمده اســت: ۱- 
مورخه   3۵۶۰۰۰ شماره  توافق نامه  ابطال 
۱3۸۰/۸/۲3 بین شهرداری و مالکین باغ 
امین اســلامی به استناد بندهای یک و 9 
و ۱۰ توافق نامه مزبور که قابلیت اجرایی 
نداشته و علیرغم تذکرات اینجانب، بدون 
طرح و مباحثه در جلســه رسمی شورای 
اسلامی شــهر مورد توجه و ملاک عمل 

قرار گرفته است.
۲- عــدم رعایت ضوابط شهرســازی و 
طــرح تفصیلی مصــوب و ایجــاد معبر 
جدیــد درعرصه تاریخی بــاغ موصوف با 
کاربری زراعی و باغــی بدون اخذ مجوز 
از کمیســیون ماده پنــج، از اداره کل راه 
و شهرســازی اســتان و مصوبه شورای 

اسلامی شهر نیشابور.
3- قطع و جابجایی تعــدادی از درختان 
واقع در مســیر بازگشــایی بــدون مجوز 
کمیســیون مــاده هفت قانــون حفظ و 
گسترش فضای ســبز در شهرها و تغییر 

کاربری در این باغ.
۴- عدم رعایت ضوابط میراث فرهنگی در 
مورد عرصه و اعیان ثبت شده در فهرست 
آثار ملــی و اخــذ موافقت آن دســتگاه 

براساس ماده ۱۰۲ قانون شهرداری.
بی توجهی شهرداری نیشابور به نامه 

استانداری
هم چنین احســان زهره وندی سرپرســت 
اداره کل  میراث فرهنگــی  معاونــت 
وصنایع دستی  گردشگری  میراث فرهنگی، 
خراســان رضوی دراین باره  اظهار کرد: 
با وجــود این که اســتانداری خراســان 
رضوی صریح و روشــن به شــهرداری 
نیشابور اعلام کرده که تردد از عرصه اثر 
تاریخی و عملیات عمرانی متوقف شود اما 
متاسفانه شهرداری نیشابور همان گونه که 
بدون توجه به قوانین و مقررات به عرصه 
اثر تاریخــی تجاوز کرده اســت به نامه 

استانداری نیز توجهی نکرده است.
شهرداری بی اعتنا به دستور استانداری

او افزود: شــهرداری نیشــابور بی اعتنا به 
دســتور صریح استانداری همچنان به این 

تخلف ادامه داده است.
خدشته به هویت و تاریخ نیشابور

زهره وندی با اشاره به اهمیت حفظ این اثر 
تارخی هویتی اظهار کرد: نیشابور تاریخی 
کهن دارد که سرمایه  فرهنگی، اجتماعی 
و اقتصادی این شهر اســت و نباید هیچ 
فــردی به خود اجازه دهــد که بر خلاف 
قوانیــن اقدامی انجام دهــد که هویت و 

تاریخ نیشابور را خدشه دار کند.
شهرداری نیشابور هفته گذشته در اقدامی 
غیر قانونی عرصه اثــر تاریخی باغ امین 
اسلامی را شــبانه به خیابان تبدیل کرد و 
با وجود این که استانداری خراسان رضوی 
دســتور توقف عملیات عمرانی و تردد از 
عرصــه اثر تاریخی را به این شــهرداری 
اعلام کرد اما شــهرداری تاکنون از این 

دستور استانداری تمرد کرده است.
با وجود صراحت قانون، شهرداری نیشابور 
نه تنهــا مرتکب تخلف بلکه مرتکب جرم 
شــده اســت و برابر قوانین شهرسازی و 
میــراث فرهنگی بایــد در مراجع قانونی 
)دادگاه( حاضر شده و پاسخگو باشد، قطعا 
این تخلف آشــکار و جرم شهردار نیشابور 
و اصرار بر اشــتباه مرتکب شده مبنی بر 
تحریــب و تجاوز به عرصــه اثر تاریخی 
و هویتی نیشــابور برای همیشــه در یاد 

نیشابوری ها باقی خواهد ماند.
آن چه در این ماجرا اهیمت دارد این است 
که برخی افــراد بدون توجه بــه قوانین 
میراث فرهنگــی که بــرای حفظ هویت 
تاریخی و فرهنگی مناطق از جمله نیشابور 
و ایران پیش بینی شده است از این تخلف 
اما  می کنند،  حمایت  نیشــابور  شهرداری 
دومین نامه استانداری به شهرداری برای 
توقف عملیات و منع تردد نشــان می دهد 
که اســتاندار عزم جدی در حفظ این اثر 
تاریخی و هویتی نیشــابور دارد و تلاش 
دارد با ارسال نامه  به شهردار نیشابور این 
مسئله را تفهیم کند که عرصه اثر تاریخی 
و هویتی نیشــابور و تجاوز به آن با دیگر 
با یک زمین خالی و یــک بنای معمولی 
متفاوت اســت اما گویا شهرداری نیشابور 
گوش شــنوایی برای ایــن دغدغه مندی 

مبنی بر حفظ اثر تاریخی ندارد.

طرح قرار زیارت با رویکرد جدید اجرایی می شود
معاون فرهنگی و اجتماعی شــهردار مشهد 
گفــت: طرح قرار زیارت بــا رویکرد جدید و 
جامعــه هدف فراتــر و گســترده تر اجرایی 
می شود.حسین باغگلی با اشاره به طرح قرار 
زیارت اظهار کرد: کلان پــروژه قرار زیارت 
طرحی اســت که در نظر دارد به گســترش 
کمی و کیفــی فرهنگ زیــارت و جاری و 

ســاری شدن ســیره و ســنت رضوی بین 
زندگی آحاد شهروندان مشهدی کمک کند.
وی افزود: در همین راستا و به منظور تسهیل 
و رونق زیارت به ویژه در نقاط حاشــیه شهر 
و کم برخــوردار و همچنین اقشــار نیازمند، 
افراد ســالمند و کم توان و نیز خانواده ها این 
طرح اجرایی می شــود.باغگلی با بیان اینکه 

گروه های هدف اجرای این طرح بیشــتر در 
حاشیه شهر مشهد ســاکن هستند و شامل 
افرادی می شود که دسترسی مستقیم به حرم 
ندارند، گفت: طرح قرار زیارت از ابتدای سال 
تاکنون در قالب ۱3۰۰ برنامه تشرف زیارت 
گروهــی مجاوران با ظرفیــت بیش از ۱۰۰ 

هزار نفر برگزار شده است.

ان
اس

خر

خـــبر

حدود ۲8 درصد تصادفات خراسان شمالی در جاده آشخانه-جنگل گلستان رخ می دهد
رییــس پلیــس راه فرماندهــی انتظامی 
خراسان شــمالی گفت: امسال 3۸ نفر در 
تصادفات جاده ای محور آشــخانه-جنگل 
گلســتان جان باختند که این رقم معادل 
حدود ۲۸ درصد از قربانیان این ســوانح 

استان است.
سرهنگ رحمان اسپیدکار روز دوشنبه به 
خبرنگار ایرنا اظهار کرد: امسال بیشترین 
میــزان تصادفات منجر به فوت در پلیس 
راه چمن بید ثبت شده است به طوری که 
در محور چمن بید به مینودشت ۲۰ نفر در 
۱۲ فقره تصادف فوتی و در مســیر چمن 
بید به آشخانه فوت ۱۴ نفر در هشت فقره 

سانحه گزارش شده است.
وی خاطرنشــان کــرد: در مجمــوع ۲3 
فقــره تصادف منجر به فــوت 3۸ نفر در 
این مســیر بزرگراهی ثبت شــده است و 
در این مــدت در این محــور ۱۸۱ فقره 
تصادف جرحی ثبت شــد که در آن ۲3۲ 
نفر مجروح شدند.نامناسب بودن جاده در 
مســیر آشــخانه به جنگل گلستان سبب 

شــده اســت تا رانندگان و کاربران جاده 
دچار سوانح شوند. پروژه چهار خطه کردن 
این مســیر به علت مشــکلات اعتباری 

تاکنون کند پیش رفته است.
بجنورد- جنگل  طرح چهارخطه محــور 
گلســتان به عنوان تنها محــور ارتباطی 
اصلی خراســان شمالی با اســتان های 
شمالی کشور با گذشت ۱۴ سال به دلیل 

کمبود اعتبار همچنان ناتمام مانده است.

پروژه بجنورد-جنگل گلســتان بخشی از 
بزرگراه بهشــهر - گرگان - آزادشــهر - 

بجنورد - قوچان است.
کاهش فوتی تصادفات در جاده های 

استان
رییــس پلیــس راه فرماندهــی انتظامی 
خراســان شــمالی گفت: در هشت ماهه 
امســال ۱37 نفــر در ۱۰۸ فقره تصادف 
جان خود را از دســت دادند که این رقم 

نســبت به مدت مشابه پارسال ۲۰ درصد 
کاهش دارد.

وی افزود: در این مــدت یکهزار و 33۴ 
فقره تصادف منجر به جرح در جاده های 
استان ثبت شده است که این رقم نسبت 
به مدت مشابه پارسال ۲۵ درصد افزایش 

دارد.
سرهنگ اسپیدکار گفت: شمار مصدومان 
این سوانح هم یکهزار و ۶3۰ نفر است که 
نســبت به مدت مشابه پارسال ۲3 درصد 

افزایش دارد.
رییــس پلیــس راه فرماندهــی انتظامی 
خراسان شــمالی افزود: درمجموع در این 
مدت ۲ هزار و ۶3۶ فقره تصادف در جاده 
های اســتان ثبت شده است که این رقم 
نســبت به مدت مشابه پارسال ۲7 درصد 

افزایش یافته است.
خراسان شمالی در شمال شرق کشور و در 
حدفاصل ۲ قطب سیاحتی و زیارتی واقع 
است و ســالانه میلیون ها مسافر از این 

استان گذر می کنند.
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5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۲۱۰۰۰7۵۶ هیات اول/

دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم نرجس بیابانی فرزند 
محمد به شــماره شناسنامه ۵7۲۰۰۱9۶۴۲ صادره از بردسکن درششدانگ یکباب ساختمان 
به مســاحت ۱۴۱ متر مربع قسمتی ازپلاک ۱۱7۲ فرعی از۴ اصلی واقع درخراسان رضوی 
بخش ۴ حوزه ثبت بردسکن خریداری از مالک رسمی خانم لیلا بیابانی محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی 
که اشــخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشــته باشند می توانند از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ 
رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکــور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شــد. تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/9/۱۴. تاریخ انتشار 

نوبت دوم: ۱۴۰۱/9/۲9
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

5۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۲۱۰۰۰۸3۵ هیات اول /

دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم مهتاب احسانی به 
شــماره شناسنامه ۵7۲۰۰7۲33۰ کد ملی ۵7۲۰۰7۲33۰ صادره از بردسکن  فرزند حسین 
درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۵۶/7۸ متر مربع پلاک ۸۵ فرعی از۴  اصلی واقع 
درخراســان رضوی بخش ۴ حوزه ثبت ملک بردســکن خریداری از مالک رسمی صغری 
اصلاحی محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطــلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/9/۲9. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۴
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

5۱۱/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه دو  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد ۱ 

و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت  اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مصوب ۱39۰/9/۲۰ و 
برابر رای شماره ۱۴۰۱۶3۰3۰۶۰۰۴۰۰۱7۱۶ مورخه ۱۴۰۱/۰۸/3۰ هیات  موضوع ماده یک قانون 
مذکور تصرفات آقای علی باقری فرزند احمد در ششــدانگ اعیان یک باب ساختمان  به مساحت 
۲۰۵/77 متر مربع از پلاک  شماره ۲۱۸7۸ فرعی از ۴- اصلی اراضی آبکوه بخش 9 مشهد از محل 
ســند اجاره 3۵3۰۰ -۱۴۰۰/۱۱/3 دفترخانه 3۵۶ تائید گردیده اســت. لذا به موجب ماده 3 قانون  
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی و ماده ۱3 آئین نامه مربوطه 
این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه محلی خراسان رضوی و کثیرالانتشار در 
شــهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده 
اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
نماید و گواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 
ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. م.الف۲۵9 

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/9/۲9. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۵
عباس جهانی فر- رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو مشهد

5۱۱/4هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامــه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی ۱( برابر رای شماره  ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۱۰3۶۶  هیات اول  موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم مرضیه ارجمندنیا  بشــماره 
شناســنامه  ۲۶۸ کدملی : ۱۰۶۱۲۴۰۶73  صادره از نیشــابور فرزند علی اصغر در ششدانگ  یک 
قطعه زمین مزروعی به مســاحت 973۶3 متر مربع  پلاک شــماره ۱۸9 اصلی واقع در بخش ۱۲ 
حوزه  ثبت ملک  نیشابور خریداری از مالک رسمی احمد- فاطمه- زهرا- توران وآذردخت شهرت 
همگی رئیســی محرز گردیده اســت.۲( برابر رای شماره  ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۱۰3۶۸  هیات اول  
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زهرا دشتکی به شناسنامه 
شــماره  ۱۰۵۰۲9۵3۶۶ کدملی : ۱۰۵۰۲9۵3۶۶ صادره از نیشابور فرزند احمد در ششدانگ  یک 
قطعه زمین مزروعی   به مســاحت 7۲۰۰۰ متر مربع پلاک شــماره ۱۸9 اصلی  واقع در بخش 
۱۲ حوزه  ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک رسمی احمد- فاطمه- زهرا – توران و آذردخت 
شهرت همگی رئیسی محرز گردیده است.3(برابر رای شماره  ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۱۰37۵  هیات 
اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زهرا دشتکی 
به شناســنامه شــماره ۱۰۵۰۲9۵3۶۶ کدملی : ۱۰۵۰۲9۵3۶۶  صادره از نیشابور فرزند احمد  در 
ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۱۴۴۵۰۸ متر مربع پلاک شماره ۱۸9 اصلی واقع 
در بخش ۱۲ حوزه  ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک رسمی احمد- فاطمه- زهرا- توران و 
آذردخت شهرت همگی رئیسی محرز گردیده است. ۴(برابر رای شماره  ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۱۰37۶  
هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زهرا 
دشتکی به شناسنامه شماره ۱۰۵۰۲9۵3۶۶ کدملی : ۱۰۵۰۲9۵3۶۶  صادره از نیشابور فرزند احمد  

در ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۲۱۶۵۰۸ متر مربع پلاک شماره ۱۸9 اصلی 
واقع در بخش ۱۲ حوزه  ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی احمد- فاطمه- زهرا- توران 
و آذردخت شهرت همگی رئیسی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود  در صورتی که اشخاص نســبت صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی اســت در صو.رتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد . تاریخ انتشار نوبت اول  ۰9/۲9 /۱۴۰۱ 

تاریخ انتشار نوبت دوم   ۱۴ / ۱۴۰۱/۱۰   
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

5۱۱/5هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانــون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی ۱( برابر رای شماره    ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۱۱393  هیات اول  موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ســعید صرافان   به شناسنامه 
شــماره  ۴۲۸ کدملی : ۱۰۶۲۶7۸۸۸۵  صادره از نیشابور فرزند اکبر در ششدانگ  یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت ۲۲۵۱۴ متر مربع  پلاک شماره ۲۵ اصلی واقع در بخش ۱۲ حوزه  ثبت ملک  
نیشــابور خریداری از مالک رسمی خانم فرشته نقیب الاشــرافی  محرز گردیده است.۲( برابر رای 
شــماره  ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۱۱39۴  هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای ســعید صرافان  شناسنامه شماره  ۴۲۸ کدملی : ۱۰۶۲۶7۸۸۸۵ صادره از 
نیشــابور فرزند اکبر در ششــدانگ  یک قطعه زمین مزروعی   به مساحت ۶3۲۸۱ متر مربع پلاک 
شماره ۲۵ اصلی  واقع در بخش ۱۲ حوزه  ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی خانم فرشته 
نقیب الاشــرافی محرز گردیده است.3(برابر رای شــماره  ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۱۱۶۴3  هیات اول  
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مسعود رکنی زاده فرزند 
رجبعلی  بشــماره شناسنامه ۶ صادره از نیشابور در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 3۴3/۶۰ 
مترمربع پلاک شماره ۱۴۱ فرعی از 3۵  اصلی واقع در بخش ۱۲ حوزه  ثبت ملک نیشابور خریداری 
از محل مالکیت مشاعی مالک محرز گردیده است. ۴(برابر رای شماره  ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۱۰39۲  
هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مسعود رکنی زاده  
به شناســنامه شــماره ۶ کدملی : ۱۰۶۲999۰۱۰   صادره از نیشــابور فرزند رجبعلی   در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت ۱۴3/۵۵  متر مربع پلاک شماره ۱۴۱ فرعی از 3۵  اصلی واقع در بخش 
۱۲ حوزه  ثبت ملک نیشــابور خریداری از محل مالکیت مشاعی متقاضی محرز گردیده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود  در صورتی که اشــخاص 
نســبت صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صو.رتی انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . تاریخ انتشار نوبت 

اول  ۰9/۲9 /۱۴۰۱ تاریخ انتشار نوبت دوم   ۱۴ / ۱۴۰۱/۱۰   
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

 لیگ برتر فوتبال

 نبرد استقلال و پرسپولیس برای صدرنشینی
دو دیدار باقی مانده هفته دوازدهم لیگ برتر 
امروزبرگزار می شــود، استقلال وپرسپولیس 
ســاعت ۱7:3۰ در تهــران بــه مصاف هم 
می رونــد و تراکتور مدل اســپانیایی در کرج 

میهمان پیکان است.
دربــی 99 هیجــان  انگیز تریــن دربی چند 
ســال اخیر اســت، با توجه به شرایط جدول 
و اختلاف ۲ امتیازی اســتقلال و پرسپولیس 
حساســیت و  هیجان در این مسابقه به اوج 
خواهد رسید. مسابقه ای که قرار بود حدود ۵۰ 
روز قبل و پیش از شــروع جام جهانی برگزار 
شــود اما به دلیل آماده ســازی تیم ملی به 
تعویق افتاد، مسابقه ای که در دنیای هواداری 

بیش از 3 امتیاز دارد. 
در این هفته ابتدا گفته شــد دربی با تماشاگر 
خواهد بود، سپس خبر از لغو مسابقه به دلیل 
آلودگی هوا داده شــد ولــی در نهایت قرار 
است فردا ) ســه شنبه( ساعت ۱7:3۰ سوت 
حساس ترین بازی باشــگاهی کشور به صدا 
دربیایــد) البته تا این لحظــه!( . هرچند بعد 
از دیــدن فینال جام جهانی کار ســرخابی ها 
برای ارایه فوتبالی زیبا و دلچســب سخت تر 
از همیشــه خواهد بــود. یحیی گل محمدی 
سرمربی پرســپولیس هم با یک ترفند جالب 
جنگ روانی و رسانه ای دربی را از دیروز آغاز 
کرد و در نشست خبری مشترک با سرمربی 
پرتغالــی اســتقلال در یک هتــل  حاضر 

نمی شود. 
اتفاق مهم  دیگر دربی 99 که هنوز در هاله ای 
از ابهام قــرار دارد داور این دیدار خواهد بود. 
اگرچه اعلام شــده محمدحســین زاهدی فر 
به احتمال فــراوان داور دربی خواهد بود اما 
حداقل تا لحظه نوشــتن این گزارش نام داور 
دربی به طور رسمی اعلام نشده وشاید بازهم 
داور دربی در آخرین لحظه تغییر کند و داوری 
مثل امیر عرب براقی دربی پایتخت را سوت 

بزند.
دو تیــم مهره های ارزشــمندی را در اختیار 
ندارند در اســتقلال گفته می شود ابوالفضل 
جلالی بازیکن ملی پوش به دلیل مصدومیت 
غایب خواهد بود و در پرسپولیس هم احتمال 
غیبت شیخ دیاباته  وجود دارد اما غیبت لوکا 
دیــا در دربی به خاظر مشــکلات خانوادگی 
بزرگترین شــوک به پرســپولیس در آستانه 

دربی است. این مهاجم هلندی ظاهرا تمایلی 
به ادامه همکاری با پرســپولیس ندارد. لوکا 
بازیکن ۶ گله پرســپولیس اســت و غیبت 
او می توانــد امتیاز ویژه ای برای اســتقلال 

محسوب شود. 
پرســپولیس قبل از دربی در دیداری دوستانه 
مقابل سپاهان به تســاوی ۲ بر ۲  رسید اما 
اســتقلال با ۵ گل ملوان را شکست داد. این 
بــازی دوئل دروازه بان هــای ملی پوش هم 
هســت در یک سو حسین حســینی دروازه 
بان اســتقلال که در دیدار با انگلیس ۶ گل 
خورد ولی در بازی با ولز درخشید تا اولین برد 
جهانی تیم ملی در سال ۲۰۲۲ رقم بخورد و 
در آنسوی میدان علیرضا بیرانوند دروازه بانی 
که در دقیقه 7 بازی با انگلیس مصدوم شــد 
و در بازی با آمریکا هم در ترکیب اصلی قرار 
گرفت و یک گل خورد. حالا هر دو دروازه بان 

در نبردی حساس رقیب یکدیگر هستند. 
در خــط دفــاع هم پرســپولیس فقط 3 گل 
خورده و مستحکم ترین خط دفاع لیگ را در 
اختیار دارد اما استقلال 3 گل بیشتر از رقیب 
ســنتی خود دریافت کرده ولی جنگ اصلی 
در این بازی در میانه زمین و جایی است که 
هافبک های دو تیم نبردی ســخت و سنگین 
با یکدیگر خواهند داشــت.  نبردی که شاید 
نتیجه اش برای هواداران فوتبال کشــورمان 

حتی از فینال جام جهانی هم مهم تر باشد. 
در خــط حمله اســتقلال ۱۲ گلــه یک گل 
بیشــتر از پرســپولیس زده تــا دو تیــم در 
نزدیک شرایط فنی نســبت بهم قرار داشته 
باشــند. برخی کارشناســان می گویند تیمی 
کــه خوش شــانس تر باشــد در ایــن دربی 
برنده خواهد شــد اما نمی توان تجربه بیشتر 
گل محمدی در دربی را نســبت به ســاپینتو 
فرامــوش کــرد. هرچند تســاوی نتیجه ای 
برای پرســپولیس محسوب می شود  ایده آل 
و باعث خواهد شــد کــه قرمزهای پایتخت 
با حفظ اختــلاف دو امتیازی بالاتر از حریف 
قرار داشته باشــد اما این دلیل نمی شود که 
اســتقلال بخواهد بی مهابا حمله کند.هر دو 
تیم ســه برد اقتصادی یک بــر صفر قبل از 
دربی داشته اند و همین مساله نشان دیگری 
است که شاید این بازی هم مثل خیلی دیگر 

از دربی ها در حد انتظارات زیبا نباشد. 

مهاجم پرسپولیس بالاخره ایران را ترک کرد!

مهاجم هلندی پرسپولیس بامداد امروز ایران 
را ترک کرد.

به گزارش سایت باشگاه پرسپولیس، یورگن 
لوکادیا که روز گذشــته بــدون هماهنگی با 
باشــگاه از حضور در تمریــن تیم خودداری 

کرده بود، بامداد دیروز دوشنبه کشور را ترک 
کرد.

این بازیکن در توجیه اقدام خود به باشــگاه 
اعــلام کرده بــود که به علت مشــکلات 
خانوادگی باید به ســرعت نــزد خانواده اش 

برود.
ایــن در حالی اســت کــه تیــم فوتبال 
پرســپولیس امروز سه شنبه در چارچوب 
 هفته دوازدهم لیگ برتر به مصاف استقلال 

برود.

کریم بنزما از تیم ملی فرانسه خداحافظی 
کرد

کریم بنزما مهاجــم تیم ملی فوتبال 
فرانســه از بازی های ملی خداحافظی 
کرد.بــا پایان مســابقات جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر و قهرمانی آرژانتین در این 
رقابت ها، کریم بنزما ســتاره تیم ملی 
فرانســه از بازی های ملی خداحافظی 

کرد.بنزما که این دوره از مسابقات جام جهانی را به دلیل مصدومیت از دست داد، 
امروز با انتشار پیامی اعلام کرد که داستان او در تیم ملی فرانسه به پایان رسیده 
است.بنزما از سال ۲۰۰7 در تیم ملی فرانسه به میدان رفت. این مهاجم که دقیقاً 
پیش از شروع جام جهانی مصدوم و از ترکیب تیم ملی فرانسه کنار گذاشته شد، هر 

از چندگاهی در طول جام جهانی سوژه رسانه ها بود.
پیام لیونل مسی بعد از قهرمانی

کاپیتان تیم ملی فوتبال آرژانتین با انتشار پیامی گفت: بارها رویای قهرمانی جهان 
را دیده بودم.تیم ملی فوتبال آرژانتین به قهرمانی جهان در رقابت های جام جهانی 
۲۰۲۲ رسید تا کشور قطر برای هواداران این تیم تبدیل به کشوری خاطره انگیز 
شود.آلبی سلسته در حالی فینال را از فرانسه برد که حضور لیونل مسی باعث شده 
بود تا همگان چشم انتظار بالا بردن جام از سوی فوق ستاره فوتبال آرژانتین باشند.
مسی که حالا صاحب تمامی قهرمانی های مختلف ممکن در رده های باشگاهی و 
ملی است با انتشار پستی در اینستاگرام خود نوشت:»قهرمان جهان!!!! بارها رؤیای 
آن را دیدم، آنقدر آن را می خواستم که هنوز از پا نیفتادم، نمی توانم آن را باور کنم.... 
از خانواده ام بسیار ممنونم، از تمام کسانی که از من حمایت کردند و همچنین تمام 
کسانی که به ما ایمان داشتند. یکبار دیگر ثابت کردیم که ما آرژانتینی ها وقتی در 
کنار هم می جنگیم و متحد هستیم، می توانیم به هدفی که داریم دست پیدا کنیم. 
شایستگی های این گروه بالاتر از توانایی های فردی است، قدرت جنگیدن برای 
یک هدف مشترک، که همچنین برای تمام آرژانتینی ها یکی بود… ما انجامش 

دادیم!!! بزن بریم آرژانتین. به زودی همدیگر را می بینیم.«

مستطیل سبز
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می شویم؟ پیر  چرا 
 

دانشــمندان پی برده اند کــه یک تغییر 
بســیار انــدک در ژنتیک ســلول ها با 
گذشت زمان در روند پیری مؤثر است. 

به گزارش ایرنا از وبگاه ســاینِس الَرِت 
)Science Alert(، دانشــمندان یــک 
تغییر بسیار اندک در ژنتیک سلول های 
پیر پیدا کرده اند که به نظر می رســد با 
گذشــت زمان عملکرد آن ها را کاهش 

می دهد.

محققان دانشگاه نورث وسترن در آمریکا 
پی برده اند که با افزایش ســن تقریباً در 
تمام ســلول های بــدن حیواناتی مانند 
برکه ماهی  صحرایــی،  مــوش  موش، 
و حتی انســان ها عدم تعــادل تدریجی 
ژن های بلند و کوتاه ایجاد می شود. این 
کشف نشان می دهد که یک ژن خاص، 
روند پیری را کنتــرل نمی کند؛ بلکه به 
نظر می رســد تغییرات در سطح سیستم 
و اثــرات پیچیده اش در کهولت ســن 

نقــش دارد و این احتمالًا بر هزاران ژن 
مختلف و پروتئین های مربوط به آن ها 

تأثیر می گذارد.
تغییراتــی که در هــر ژن منفرد ایجاد 
ناچیز اســت و احتمــالًا به  می شــود 
همین دلیل اســت که تا به حال توجه 
دانشمندان را به خود جلب نکرده  است.

 ،)Luís Amaral( آمــارال  لوئیــس 
)دانشــی  داده هــا  علــم  دانشــمند 
میان رشــته ای درباره استخراج دانش و 

آگاهی از مجموعه ای داده و اطلاعات(، 
می گویــد: روی تعداد کمــی از ژن ها 
بیشــتر تمرکز کرده ایم و فکر می کنیم 
چنــد ژن بیماری را توضیــح می دهند. 
بــه طور معمول، در یک ســلول منفرد 
یا گروهی از ســلول ها، یک کد نشــان 
داده شده در دی انِ ایِ به آرانِ ایِ ترجمه 
دســتورالعمل های  از  مجموعه ای  به  و 
شــناور آزاد تبدیل می شود که به عنوان 
 )transcriptome( رونوِشــتام 

شــناخته می شــوند. این کتابخانه سیار 
دســتورالعمل های ژنتیکی همان چیزی 
است که سلول برای ایجاد قطعات خود 
و انجام عملکردهای مختلف اســتفاده 
می کنــد و ظاهــراً محتویاتــش نیز با 

افزایش سن تغییر می کند.
در یک حیوان ســالم و جــوان، فعالیت 
ژن های کوتاه و بلند در یک رونوشــتام 
متعادل می شــود و این تعادل به دقت 
کنترل و حفظ می شــود؛ اما با افزایش 
ســن، ژن هــای کوتاه بیشــتر به یک 
رونــد غالب تبدیل می شــوند. به گفته 
دانشــمندان، تغییرات در فعالیت ژن ها 
بسیار بســیار اندک است و این تغییرات 

کوچک در هزاران ژن روی می دهند.
یکی از دانشــمندان گفت: این تغییر در 
بافت های مختلف و در حیوانات مختلف 
ثابــت اســت. تقریباً در همه جــا آن را 
یافتیم. به نظر من بســیار جالب اســت 

که یــک اصل واحد و نســبتاً مختصر، 
تقریبــاً همه تغییراتی را توضیح می دهد 
که با افزایش ســن در فعالیت ژن ها در 

حیوانات رخ می دهد.
مانند خــودِ فراینــد پیــری، انتقال به 
رونوشــتام های کوچک تر زود شــروع 
می شود و تدریجی است. در موش های 
صحرایــی، میانگین ژن های نمونه های 
بافتی که در چهار ماهگی گرفته شــده 
بودند، در مقایسه با نمونه هایی که در 9 

ماهگی گرفته شده  بودند، بلندتر بودند.
دانشــمندان نتیجه گرفتند که نمی توان 
عدم تعادل رونوشتام را تنها منشأ پیری 
دانســت و احتمالًا شــرایط محیطی و 
درونی متعدد به فعال ترشــدن ژن های 
بــدن منجر می شــود. آن ها  کوتاه در 
امیدوارند با اســتفاده از یافته هایشــان 
بتوانند مســیرهای جدیدی را در زمینه 

مبارزه با پیری باز کنند.

5۱۱/6هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع مــاده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی ۱( برابر رای شماره   ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۱۰9۰۲  
هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
خانم ســکینه کمالی به شناسنامه شماره  ۶۰۵ کدملی : ۶۴۴993۶۵۶۸  صادره از نیشابور 
فرزند عباســعلی در ششدانگ  یک باب ســاختمان به مساحت ۵۸/۴۰  متر مربع  پلاک 
شــماره ۸۲ فرعی از ۱۵  اصلی واقع در بخش ۵ حوزه  ثبت ملک  نیشــابور خریداری از 
مالک رسمی بنیاد مستضعفان انقلاب اســلامی  محرز گردیده است.۲( برابر رای شماره  
۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۱۰3۶۱  هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رســمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات 
مالکانــه بلامعــارض متقاضی آقای مجتبی امیران  به شناســنامه شــماره  ۸9 کدملی : 
۱۰۶۲۵۸۱۰۰۸ صادره از نیشــابور فرزند ابوالحســن در ششــدانگ  یک قطعه زمین به 
مســاحت ۴۵۸۲3/۶۰ متر مربع پلاک شــماره ۱۸7 اصلی  واقع در بخش ۱۲ حوزه  ثبت 
ملک نیشابور خریداری از محل مالکیت مشاعی متقاضی )قهرا از محمداسماعیل رئیسی( 
محرز گردیده است.3(برابر رای شماره  ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۰۱۰3۵۸  هیات اول  موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محسن فولادی 
به شناسنامه شــماره ۵99۵ کدملی: ۱۰۶39۸۰۱7۸ صادره از نیشــابور فرزند عبداله  در 
ششدانگ یکباب ســاختمان به مســاحت ۱۲۸/۴۰ مترمربع پلاک شماره ۱۲7 فرعی از 
۴۱  اصلی واقع در بخش ۱۲ حوزه  ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک رســمی آقای 
محمدرضا- عباســعلی و محمدابراهیم شــهرت همگی نجار محرز گردیده است. ۴(برابر 
رای شماره  ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۱۱39۲  هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای میثم صفائی به شناسنامه شماره ۱۱۱۵ کدملی 
: ۱۰۶393۱۴۱۱   صادره از نیشــابور فرزند حســن   در ششــدانگ یکباب ساختمان به 
مســاحت ۱9۲/9  متر مربع پلاک شــماره 9 فرعی از ۴9  اصلی واقع در بخش ۱۲ حوزه  
ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک رســمی آقای ماشاله گلستانی محرز گردیده است. 
۵(برابر رای شــماره  ۱۴۰۱۶۰3۰۶۰۰۵۰۱۱۶7۵  هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی اکبر اردمهء به شناسنامه 
شــماره ۱97 کدملی : ۱۰۶۱9۰97۶۱   صادره از نیشابور فرزند حسن   در ششدانگ یک 
قطعه باغ محصور به مســاحت ۱۶9۶/۸  متر مربع پلاک شماره 3۲  اصلی واقع در بخش 
۵ حوزه  ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک رسمی خانم فرشته محقق و آقای محسن 
شــاه آبادی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی می شود  در صورتی که اشخاص نسبت صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی اســت در صو.رتی انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . تاریخ انتشار نوبت اول  
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